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Vážení spoluobčané, 
milí Louňováci

Sluší se, abych Vám na tomto místě 
popřál krásné Vánoce, ale nejprve 
mi dovolte několik praktických 
informací.

Uvnitř zpravodaje naleznete 
článek „Informace o změnách 
v likvidaci komunálního odpadu 
od 1. 1. 2013“. Prosím, věnujte mu 
mimořádnou pozornost. V přípa-
dě nejasností neváhejte kontak-
tovat obecní úřad. Domů všichni 
obdržíte Formulář pro splnění ohlašovací povinnosti 
plátce poplatku za komunální odpad na území Obce 
Louňovice, pečlivě jej vyplňte a obratem vraťte na 
obecní úřad, nejlépe do 17. 12. 2012. Od tohoto data se 
začnou vydávat nové známky na rok 2013.

Po nepříjemných zkušenostech, zvláště z minulé 
zimy, Vás všechny žádám o důkladné zabezpečení 
vodoměrů a vodovodních rozvodů před mrazem. 
Škody a úniky vody způsobené popraskáním potrubí 
prodražují vodné a stočné nám všem.

A nyní se obraťme k pří-
jemným věcem, které nás 
koncem roku čekají. Rozbí-

há se adventní doba, tedy příprava 
na Vánoce, kdy budeme péct, 
uklízet i nakupovat, ale hlavně 
se budeme těšit na to hezké, co vá-
noční svátky přinesou. Ať už naro-
zení Ježíška nebo setkání s rodinou 
a přáteli. Poslední sobotu před 
Štědrým dnem se tradičně od 
půl šesté potkáme při vánočním 
zpívání pod Zvoničkou a popřeje-

me si hodně zdraví do nového roku.

Každoročně obec Louňovice pořádá i vánoční koncert 
v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově. Ry-
bovu Českou mši vánoční „Hej mistře“ si budete moci 
vyslechnout v pátek 28 .12. 2012 od 15 hodin. Všichni 
jste srdečně zváni.

Milí Louňováci, přeji Vám hezké a klidné vánoční svát-
ky, a ať je pro Vás třináctka v letopočtu nadcházejícího 
roku jen šťastná. 

Josef Řehák – Váš starosta 

SLOVO ÚVODEM
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Zápis z veřejného zasedání zastupitelů
OBCE LOUŇOVICE

dne 26. 10. 2012
Účastníky veřejného zasedání přivítal místostarosta 
Jan Henc. Starosta Josef Řehák seznámil občany 
s aktuálním děním v obci a s problémy, které řešilo 
zastupitelstvo na 8 jednáních, která proběhla od po-
sledního veřejného zasedání dne 18. 5. 2012.

Mikroregiony: Projednával se a vzal na vědomí zá-
věrečný účet Svazku obcí Ladův kraj, Svazku obcí 
Region Jih a Sdružení obcí Mikroregionu Černokos-
telecko.

Pozemky:
1. Byl odsouhlasen záměr prodeje obálkovou meto-
dou z majetku obce – pozemek p.č. 92/32 o výměře 
1165 m2 – lokalita Střed, pozemek má veškeré sítě 
– elektřinu, vodu, kanalizaci, plyn, komunikaci, ve-
řejné osvětlení.

2. Dále se odsouhlasil záměr prodeje pozemku p.č. 
58/11 – ostatní plocha, o výměře 25 m2. Jedná se 
o historicky zaplocený pozemek.

3. Rozjednáno bylo několik odkupů pozemků pod 
místními komunikacemi. Tyto nesrovnalosti se zjisti-
ly při digitalizaci mapy katastru nemovitostí.

4. Byla posouzena žádost o pronájem obecních po-
zemků v k.ú. Svojetice (za lesem vlevo) na chov koní. 
Rozhodlo se, že výpověď dosavadnímu nájemci ZEA 
Světice se dávat nebude.

Vodovod, kanalizace:
1. Bylo rozhodnuto o výměně hlavního vodovodního 
řadu v úseku od úpravny vody k ulici Na Horáku. 

2. Došlo k definitivní likvidaci starého vodovodního 
řadu ze sedmdesátých let – úsek Horní náves ke ka-
binám na fotbalovém hřišti.

3. Dále se rozhodlo o výměně přečerpávací jímky 
č. 6 v Soví ulici v Louňovičkách na II. hrázi. Místo 
plastové bude betonová.

4. Majitelé objektů s vlastními studnami, kteří platí 
stočné paušální částkou, budou vyzváni k osazení vo-
doměru na vlastní zdroj, aby i oni platili za skutečně 
odváděné a likvidované množství splaškových vod. 

5. Nová technologie na úpravně vody je projektově 
připravená, zpracovává se oponentní posudek a nové 
rozbory vody.

6. O provozu vodovodu a kanalizace pohovořil také 
p. Daneš, který především upozornil na zabezpečení 
vodoměrů na období zimy. Upozornil občany, aby 
sami neprováděli jakoukoli manipulaci s uzávěry 
vody na ulici a v případě potřeby zavolali na telefon 
provozu vody a kanalizace (728 171 922) nebo na 

obecní úřad. Následně pracovníci provozu vodu 
zavřou. Rovněž upozornil občany, aby se vyvarovali 
jakýchkoli zásahů do obecních pozemků při napo-
jování objektů na vodu či na kanalizaci (vždy nutná 
konzultace na OÚ). Dále poukázal na nekázeň někte-
rých obyvatel, kteří vhazují hygienické potřeby (vlož-
ky, tampóny, kapesníky) do kanalizace. Dochází tím 
k ucpávání čerpadel v přečerpávacích jímkách.

7. Budou prováděny kontroly, zda do kanalizace ne-
natékají jiné než splaškové vody, např. dešťové vody.

8. Starosta poděkoval p. Danešovi a p. Rychtovi za 
jejich náročnou práci při zajišťování provozu vodo-
vodu a kanalizace.

Komunikace v Louňovičkách: 
Byla odsouhlasena postupná úprava místních ko-
munikací v Louňovičkách. Zároveň byla provedena 
údržba zaštěrkováním skoro všech komunikací, kte-
ré nemají finální povrch (asfalt, zámkovou dlažbu).

Územní plán: Mnohokrát byl  zastupiteli projedná-
ván návrh nového územního plánu obce Louňovice. 
Zatím se nedospělo ke konečné podobě. Zastupitelé 
revokovali souhlas s rozdělením lokality Ječniště 
a rozhodli o novém řešení dle návrhu arch. Hniličky, 
které bude zapracováno do návrhu nového územ-
ního plánu. Blíže o územním plánu a o regulačních 
plánech informoval p. Peterka.

Odpadové hospodářství:  
Dlouze byla diskutována likvidace komunálního 
odpadu. Současný systém je neudržitelný – ztráta za 
rok 2011: 324.977,70 Kč,  ztráta za rok 2012: výhled 
cca 400.000,- Kč. Kontejnery na směsný odpad (čer-
né) stojí 320.000,- Kč ročně, bioodpad 250.000,- Kč 
ročně. Přesto byla založena nelegální skládka v ulici 
K Poštolce. Od 1. 1. 2013 budou zrušeny kontejnery 
na směsný odpad (černé) a bude nabídnuta mož-
nost týdenního svozu odpadu. Dále se zruší odvoz 
bioodpadu (kromě větví) do Zahradnictví Alfík s tím, 
že občané budou mít možnost si pořídit tzv. „hnědé 
popelnice na bioodpad“. Rekreační objekty budou 
buď používat popelnice, nebo obdrží pytle na směs-
ný odpad, které budou odnášet v předem určenou 
dobu do shromaždiště odpadu u obecní garáže ved-
le fotbalového hřiště.

Různé:
– Problém zvaný „podjatost Stavebního úřadu Říčany 
vůči manželům Jiříkovým“ přináší velké komplikace, 
nárůst administrativy, prodlužování řízení, vzniká 
možnost nejednotného rozhodování. Řízení jsou 
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vedena namísto v Říčanech na Stavebních úřadech 
v Jesenici, Mnichovicích, Kostelci nad Černými lesy, 
Brandýse nad Labem. Žádost starosty o pomoc 
u tajemníka MěÚ Říčany nepřinesl zatím žádný vý-
sledek 

– Předběžná výzva p. Pavla Moravce o náhradě ško-
dy 45.600,- Kč za zničená pojezdová vrata špatným 
stavem komunikací v Louňovičkách na II. hrázi byla 
prostřednictvím právního zástupce odmítnuta.

– Výzva manželů Jiříkových o náhradu škody a ná-
hradu nutných výdajů 34.000,- Kč za zaplavování 
pozemku p.č. 93 v souvislosti s výstavbou dešťové 
kanalizace a komunikace v lokalitě Střed byla pro-
střednictvím právního zástupce odmítnuta.

– Byl odsouhlasen záměr pronájmu části budovy 
č.p. 163 o výměře cca 95 m2 za účelem provozování 
mateřského nebo volnočasového centra pro občany 
Louňovic. Podána byla jedna nabídka na provozová-
ní od Občanského sdružení Amálka.

– Krádeže: chaty, RD, auta – vždy volat policii ČR, 
tel.:  158, nebo OO PČR Říčany tel.:  974881730. Pro-
běhne jednání s vedoucím OO PČR nadpor. Borkem 
o zlepšení spolupráce policie a obce v prevenci kri-
minality. 

– Žádost od obyvatel Louňoviček o svícení veřejné-
ho osvětlení po celou noc byla zamítnuta (zvýšené 
náklady o cca 100.000,- Kč).

– Stížnosti na motorky v lese za Louňovičkami, který 
patří do k.ú. Žernovka, byly postoupeny na přísluš-
nou obec Mukařov. O řešení byly požádány i Lesy 
ČR, MěÚ Říčany a Policie ČR. 

– Řeší se obměna traktoru na údržbu v obci (i pro 
opravy a údržbu vodovodu a kanalizace), který má 
rok výroby 1974. 

– Do ulice Jevanská byla Školním lesním podnikem 
Kostelec nad Černými lesy umístěna závora pro ome-
zení vjezdu pro motorová vozidla. 

– Volby do zastupitelstva Středočeského kraje a do 
Senátu Parlamentu ČR - o účasti a výsledcích v Lou-
ňovicích informovala pí. Hřebcová.

– Dopravní omezení na silnici I/2, způsobená opra-
vou mostku na Vojkově ve směru na Strašín a zákaz 
průjezdu kamionů přes Říčany, budou trvat až do 
20. prosince 2012.

– Pro zlepšení informovanosti občanů byly instalo-
vány nové informační tabule. Úřední deska zůstává 
pouze u obecního úřadu, informační tabule jsou 
u obecního úřadu, na Dolní návsi u obchodu, na 
II. hrázi, na I. hrázi, další u hřiště O.S. Sportklubu.

– Webové stránky obce – výzva k předložení námětů 
na zlepšení. Možnost přihlásit se k odebírání uveřej-
něných novinek. 

– Louňovický zpravodaj – vítány jsou náměty, pří-
spěvky, rozšíření redakční rady. Poděkování pí. Marii 
Boudové a všem, kteří se podílejí na jeho tvorbě.

– Soukromá stavební činnost – přijít na OÚ, domluvit 
se. Obec dává vyjádření, povolení vydává Stavební 

úřad MěÚ Říčany. Jakékoli zásahy do pozemků míst-
ních komunikací bez souhlasu a vědomí obce jsou 
zakázány.

– Obec Louňovice hledá pracovníka na plný úvazek 
na údržbu v obci: sekání, natírání, drobné opravy 
obecního majetku atd.

– Dolní náves – provedené úpravy Dolní návsi se ne-
daří zkolaudovat pro problémy s Telecomem.

– Zimní údržba komunikací – pro snadnější údržbu 
neparkovat automobily na ulici.

Diskuze:
– Dotazy k odpadu – obavy jsou z většího nepořád-
ku u kontejnerových stání při absenci kontejnerů 
na směsný odpad, že lidé budou házet komunální 
odpad do separovaného odpadu. Budou prováděny 
kontroly, rok 2013 bude přelomový, celý systém se 
vyhodnotí a případně změní.

– Hrníčky na domovních uzávěrech vody – někteří 
občané neví, kde jejich uzávěry jsou. V takovém pří-
padě je možno požádat o asistenci p. Daneše nebo p. 
Rychtu (tel.: 728 171 922).

– Stížnosti na škody způsobené divokými prasaty 
"konzultují se s myslivci (uživateli honiteb).

– Dotaz na možnost přispět článkem do Louňovic-
kého zpravodaje " každá iniciativa občanů ohledně 
pomoci s přípravou a příspěvky do zpravodaje je 
vítána – podmínkou je podpis pod příspěvkem.

– Přístavba ZŠ Mukařov " obec Mukařov zvažuje ná-
kup dalších kontejnerů. Naše obec by uvítala řešení 
problému přístavbou školní budovy.

– Dotaz na výhled realizace finálního povrchu komu-
nikací v Louňovičkách " v současnosti je přerušené 
územní řízení na dešťovou kanalizaci. O podané žá-
dosti na dotaci 10 milonů nebylo rozhodnuto, zřejmě 
se čeká na nové zastupitelstvo Středočeského kraje. 
Avšak bez finanční spoluúčasti občanů této lokality 
nelze záměr realizovat. Obec rozeslala dotčeným ob-
čanům dotazníky – vrátila se cca třetina.

– Dotaz na možnost umístění dětí do škol v Říčanech 
" obec Louňovice má s městem Říčany podepsánu 
smlouvu o školském obvodu.

  zapsala: Ivana Hřebcová

ZMĚNA VE SLOŽENÍ 
OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

Na jednání zastupitelů obce dne 9. 11. 2012 zastupite-
lé vzali na vědomí rezignaci pana Ing. Jaroslava Sle-
záka na místo zastupitele obce Louňovice z časových 
důvodů.

Jaroslav Slezák byl zvolen za volební stranu č. 1 – 
Sdružení nezávislých I. Prvním náhradníkem za tuto 
stranu byl pan Ing. Zdeněk Drátovský, který mandát 
zastupitele obce Louňovice přijal a složil slib. Tím se 
ujal své funkce. 

S těmito změnami proběhla nová volba kontrolního 
a finančního výboru.
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Původní složení kontrolního výboru:
Ing. František Lebeda (předseda), Ondřej Holoubek 
(člen), Mgr. Lenka Němcová (člen)

Nové složení kontrolního  výboru:
Ing. Zdeněk Drátovský (předseda), Ondřej Holou-
bek (člen), Mgr. Lenka Němcová (člen)

Původní složení finančního výboru:
Ing. Jaroslav Slezák (předseda), Ing. Jiří Peterka 
(člen), Ing. Roman Čížek (člen)

Nové složení finančního výboru:
Ing. František Lebeda (předseda), Ing. Jiří Peterka 
(člen), Ing. Roman Čížek (člen)

Děkuji panu Ing. Jaroslavu Slezákovi za jeho odve-
denou práci a panu Ing. Zdeňku Drátovskému přeji 
v nové funkci mnoho úspěchů a doufám, že bude 
platným členem zastupitelstva.

 Ing. Josef Řehák, starosta

VOLBY 
DO ZASTUPITELSTVA STŘEDOČESKÉHO KRAJE 

A SENÁTU PARLAMENTU ČR

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

Ve dnech 12.–13. 10. 2012 proběhly volby do Zastu-
pitelstva Středočeského kraje a 1. kolo voleb do 
Senátu Parlamentu ČR. V Louňovicích se již tradič-
ně volilo na obecním úřadě. Účast ve volbách byla 
tentokrát rekordně nízká, z celkového počtu 710 
voličů jich přišlo odvolit jen necelých 42 %. Oproti 
jiným volbám, konaným v minulosti, kdy neplatných 
hlasů bylo minimum, tentokrát byla situace odlišná. 
U voleb do krajského zastupitelstva bylo odevzdáno 
téměř 5 % neplatných hlasů a u senátních voleb do-
konce téměř 14 % neplatných hlasů. Ale nebylo to jen 
v Louňovicích, tato situace, pramenící ze znechucení 
lidí z politiky a politiků, byla stejná téměř ve všech 
městech a obcích České republiky. Protože z první-
ho kola senátních voleb nevzešel jednoznačný vítěz, 
ve dnech 19.–20. 10. 2012 proběhlo 2. kolo voleb do 
Senátu. Účast  byla ještě nižší než předešlý týden 
– přišlo pouhých 20 % oprávněných voličů.

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA 
STŘEDOČESKÉHO KRAJE:

1. ODS 20,8 %

2. TOP 09 a Starostové 16,5 %

3. ČSSD 10,4 %

4. Věci veřejné 10,1 %

5. Strana svobodných občanů           7,7 %

6. KSČM 7,4 %

7. Sdružení nestraníků 7,0 %

8. Strana zelených 4,2 %

9. Česká pirátská strana 3,5 %

10. SPO Zemanovci                                  2,5 %

11. KDU-ČSL, SNK ED 2,5 %

12. Suverenita                                            1,8 %

13. Hnutí na podporu dobr. hasičů          1,4 %

14. Volte Pravý Blok 1,1 %

15. Ostatní (7 stran) 3,1 %

VÝSLEDKY VOLEB DO SENÁTU PARLAMENTU ČR 
– 1. KOLO:

1. ODS 21,2 %

2. Strana svobodných občanů           18,0 %

3. Starostové a nez. a TOP 09 12,9 %

4. ČSSD 9,4 %

5. Nez. kandidát Petr Čuřík           8,2 %

6. ANO 2011 7,8 %

7. KSČM 5,9 %

8. Suverenita 5,1 %

9. Česká pirátská strana 5,1 %

10. Věci veřejné                                  3,5 %

11. Hnutí na podporu dobr. hasičů          2,0 %

12. Národní socialisté LEV 21.st.                 0,8 %

Ve 2. kole voleb do Senátu Parlamentu ČR získal kan-
didát ODS Karel Šebek  81 hlasů a kandidát strany Sta-
rostové a nezávislí a TOP 09 Luděk Jeništa 60 hlasů.                                                                           

Ivana Hřebcová                                      

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§
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}}} DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ   |||
Informace o změnách

V LIKVIDACI KOMUNÁLNÍHO ODPADU
od 1. 1. 2013

Z důvodu dlouhodobě ztrátového provozu v systé-
mu likvidace komunálního odpadu a neúnosného 
stavu kolem kontejnerových stání v obci Louňovice 
bylo zastupitelstvo obce nuceno přistoupit ke zru-
šení Obecně závazné vyhlášky obce Louňovice č. 3/
2007, o systému shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
a o poplatku za komunální odpad, včetně příloh. 

Místo ní byly přijaty Obecně závazné vyhlášky obce 
Louňovice č. 1/2012, o stanovení systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňová-
ní komunálních odpadů vznikajících na území obce 
Louňovice a č. 2/2012, kterou se stanoví poplatek 
za komunální odpad na území obce Louňovice, s plat-
ností od 1. 1. 2013. Dvě vyhlášky proto, že vyhláška 
č .1/2012 by měla platit několik let a vyhláška č. 2/2012, 
o poplatku za komunální odpad, by se měla každo-
ročně měnit dle skutečně vynaložených nákladů za 
komunální odpad za předchozí rok. Obec nemůže 
na komunálním odpadu vydělávat, ale ani dlouhodo-
bě výrazně prodělávat. Vzhledem k tomu, že stávající 
poplatek (1.500,- Kč a 750,- Kč) za komunální odpad 
platí beze změny od roku 2007, činila ztráta obce za 
komunální odpad za rok 2011: 324.977,70 Kč a za rok 
2012: 387.377,-  Kč.

Jaké změny nastanou od 1. 1. 2013:

1. Budou zrušeny velkoobjemové kontejnery (1100 l 
– černé) na komunální odpad v kontejnerových stá-
ních. Zůstanou jen kontejnery na separovaný odpad 
(plast – žluté, papír – modré, sklo – zelené).

2.  Všechny trvale obydlené nemovitosti si musí 
(ostatní mohou) opatřit dostatečný počet sběrných 
nádob (popelnic) o objemu 110, 120 l (dále jen 110 l) 
nebo 240 l.

3. Bude nově zaveden i týdenní interval svozu 
popelnic. Čtrnáctidenní interval zůstane zachován. 
Každý si může vybrat interval svozu, jak mu bude vy-
hovovat podle množství vyprodukovaného odpadu 
a počtu sběrných nádob. 

Termíny pravidelného svozu zbytkového odpadu ze 
soukromých sběrných nádob:

týdenní svoz každý pátek

14denní svoz každý lichý pátek

sezónní 
v období od 1. 4. do 31. 10. svoz 
každý lichý pátek

bioodpad 
(hnědá popelnice)

duben– listopad* vždy jednou 
za 14 dní – liché pondělí

tříděný odpad dle svozového kalendáře

*Každoročně bude upřesněno dle údajů svozové firmy

4. Rekreační objekty „bez popelnice“ budou odvážet zbyt-
kový odpad v tzv. černých pytlích (vydávanými OÚ Lou-
ňovice, označené logem svozové služby) na shromaždiště 
odpadů v určených termínech a to:

v sezóně (období od 1. 4. do 31 .10.)      
        středa   –  17.00 – 19.00 hod.
        neděle  –   9.00 – 11.00 hod.

mimo sezónu (období od 1 .11. do 31 .3.)      
        neděle  –   9.00 – 11.00 hod. 

Otevírací doba shromaždiště odpadů může být prů-
běžně upravována dle poptávky. O změně otevírací 
doby bude vždy zveřejněna informace na vratech 
shromaždiště odpadů, obecní úřední desce, případ-
ně v Louňovickém zpravodaji. 

5. Shromaždiště odpadů – obcí bylo stanoveno sběr-
né místo v ulici Ke Kaménce u fotbalového hřiště – 
u obecní garáže, kde občané mohou odevzdat v ur-
čených termínech obsluze velkoobjemový odpad, 
komunální odpad v určených pytlích, pneumatiky 
osobních automobilů bez disků, elektroodpad, ne-
bezpečný odpad, světelné zdroje, tonery, baterie. 

Odkládání tohoto odpadu u kontejnerů na tříděný 
odpad je zakázáno a bude postihováno!

6. Bude zrušeno odkládání bioodpadu do zahrad-
nictví Alfík (větve však zde bude možné odkládat 
i nadále). Pokud nebude likvidace biologicky 
rozložitelného odpadu řešena kompostováním 
na vlastním pozemku, bude možnost si objednat 
nádobu na bioodpad (hnědou popelnici), kterou 
poskytne svozová firma zdarma. Zpoplatněné 
vyvážení bude probíhat od dubna do listopadu 
jednou za čtrnáct dní. V případě zájmu by svoz 
bioodpadu probíhal již od 1. 3. do 30. 4. – 1x za 14 
dní, od 1. 5. do 30. 9. – 1x týdně, od 1. 10. do 30. 11. 
– 1x za 14 dní.

7. Nový roční poplatek za komunální odpad je sta-
noven na základě předpokládaných oprávněných 
nákladů obce, vyplývajících z režimu nakládání 
s komunálním odpadem, rozvržených na jednotlivé 
poplatníky podle počtu a objemu nádob určených 
k odkládání odpadů připadajících na jednotlivé ne-
movitosti. 

Poplatek je kalkulován jako součet úhrady nákladů 
na odvoz jedné popelnice a úhrady nákladů za tzv. 
„společná zařízení“ – kontejnery na tříděný odpad 
atp. Úhrada nákladů za společná zařízení pro nemo-
vitosti „s popelnicí“ činí  648,- .Kč, pro nemovitosti 
„bez popelnice“ 698,- Kč.
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Nádoba 
o objemu

Četnost svozů
Poplatek 
(Kč/rok/

nemovitost)

Poplatek 
za druhou 

a další nádobu 

Komunální odpad

110 l 1x týdně 2.450,- 1.810,-

110 l 1x za 14 dní 1.890,- 1.240,-

240 l 1x týdně 3.600,- 2.950,-

240 l 1x za 14 dní 2.240,- 1.590,-

110 l chaty - popelnice 1x za 14 dní (od 1. 4. do 31. 10.) 1.100,-    720,-

chaty - bez popelnic – černý pytel 7 ks (od 1. 4. do 31. 10.) 1.150,-

Bioodpad 18x za rok

110 l hnědá popelnice 1x za 14 dní (od 1. 4. do 30. 11.)    673,-*

240 l hnědá popelnice 1x za 14 dní (od 1. 4. do 30. 11.)    871,-*

Bioodpad 30 x za rok 
(bude zavedeno v případě dostatečného zájmu)

110 l 
hnědá popelnice  1x za 14 dní (od 1. 3. do 30. 4.)
                        1x týdně (od 1. 5. do 30. 9.)
                        1x za 14 dní (od 1. 10. do 30. 11.)

   960,-*

240 l
hnědá popelnice  1x za 14 dní (od 1. 3. do 30. 4.)
                        1x týdně (od 1. 5. do 30. 9.)
                        1x za 14 dní (od 1. 10. do 30. 11.)

1.320,-*

*Nádoba je v ceně svozu

8. Plátcem poplatku je vlastník nemovitosti. Plátce 
poplatku má ohlašovací povinnost, kterou splní tím, 
že ji ohlásí v kanceláři OÚ do 30 dnů ode dne, kdy se 
stal plátcem poplatku nebo nastala změna rozhodná 
pro výpočet výše poplatku.

9. Poplatek za komunální odpad je splatný nejdéle 
do 31. 1. 2013, u sezónního svozu do 31. 3. 2013, buď-
to v hotovosti v kanceláři OÚ, převodním příkazem 
nebo složenkou na účet: 

Roční poplatek pro trvale obývané nemovitost + rekreační nemovitosti činí:

 Ø 2826-201/0100 – pro majitele účtů vedeném  
  u Komerční banky

 Ø 2826201/0100 – pro majitele účtů vedených  
  u ostatních peněžních ústavů

Po úhradě poplatku:
– bude vydána známka dle velikosti sběrné nádoby 
a četnosti svozu;

– budou vydány černé pytle na směsný odpad 
s logem svozové firmy (pro chaty bez popelnic).
                                                          Josef Řehák, starosta 

CHCETE BÝT INFORMOVÁNI 
O DĚNÍ V OBCI?

Doporučujeme navštívit oficiální stránky naší obce 
Louňovice www.lounovice.cz a jednoduchým způso-
bem si zajistit elektronické zasílání všech informací 
o dění v obci. Stačí jen pod upoutávkou INFORMA-
CE E-MAILEM vyplnit svoji elektronickou adresu 
a stisknout tlačítko ODESLAT. Potom už automa-
ticky přicházejí na vaši e-mailovou  adresu všechny 
důležité informace, například o vypnutí elektrického 
proudu, odstávky vody, upoutávky na pořádané akce 
apod.                                                         Marie Boudová

  Informace ke změně úředních 
hodin na MěÚ Říčany 

S platností od 15. 11. 2012 dochází ke změně úředních 
hodin na oddělení cestovních dokladů a občanských 
průkazů v budově F Městského úřadu v Říčanech, 
Komenského náměstí 1619/2, a to následovně: pon-
dělí a středa  7:30–12:00, 12:30–18:00, úterý a čtvrtek  
7:30–12:00.

PROSINCOVÉ

TVOŘENÍ PRO DĚTI
KDY: v pátek nebo v sobotu

KDE: v naší knihovně v Louňovicích

ČAS: v pátek v 16.30 až 18 hod.

v sobotu 10 – 12 hod.

CENA: 30 až 80 Kč

 CO BUDEME VYRÁBĚT 
S HANKOU A S PANEM UČITELEM KRÁLÍKEM?

7. 12. Malování
8. 12. Vánoční ozdoby z korálků

15. 12. Papírové ozdoby a vánoční přání
22. 12. Malování
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VÁNOČNÍ  POZVÁNÍ
T

Přijďte na vánoční sešlost 
před Štědrým dnem, 

přijďte popít horkého nápoje 
(hrníček s sebou),

přijďte si pro pečené kaštany 
a na sousedskou ochutnávku 

vánočního cukroví.

T
 Přijďte zpívat koledy a popřát si 

štěstí a zdraví
v sobotu 22. prosince 2012  

od 17.30 hodin
do Louňovic pod Zvoničku

TTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTT

TTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTT

PŘIPRAVUJE SE

TTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTTT

OBEC LOUŇOVICE POŘÁDÁ

T
VÁNOČNÍ KONCERT

T
v mukařovském kostele

Nanebevzetí Panny Marie

T
v podání sólistů a členů Státní opery Praha

v pátek 28. prosince 2012 od 15 hodin

T
DOBROVOLNÉ VSTUPNÉ BUDE VĚNOVÁNO

NA OPRAVY KOSTELA V MUKAŘOVĚ

T
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KALENDÁŘ KULTURNÍCH AKCÍ NA ROK 2013}}}

}}}

AKCE TERMÍN MÍSTO ORGANIZUJE

Louňovická brusle leden Louňovák J. Řehák

Louňovická běžka leden křižovatka „Y“ I. Petružela

Sportovní ples 2. 2. Muzic-bar Srbín TJ Slávia

Dětský karneval 16. 2. U Sv. Huberta V. Mládková

Malování vajíček 30. 3. knihovna T. Kodejšová 

Ukliďme svět duben u lesního hřišťátka M. Boudová

Ukliďme svět duben u křižovatky „Y“ B. Petruželová

Dětská burza 13. 4. U Sv. Huberta B. Lázničková

Stavění máje 30. 4. za hřištěm TJ Slávia I. Matys

Čarodějnice 30. 4. za hřištěm TJ Slávia D. Řeháková

Kuličkiáda květen bude upřesněno I. Matys

Louňovický tenisák květen/červen u Formánků J. Formánek

Chytání ryb 1. 6. rybníček u samoobsluhy V. Pšenička

Den dětí 1. 6. hřiště TJ Slávia D. Kodejšová

Kácení máje 1. 6. za hřištěm TJ Slávia I. Matys

Beseda s pamětníky 10. 6. restaurace U Henců P. Čadil

CEEKL– závod červen pod Zvoničkou I. Petružela 

CEEKL – konference červen u Petruželů I. Petružela

Malování na návsi 31. 8. K Horní návsi M. Boudová

Fáborkový pochod 7. 9. Voděradské bučiny B. Udržalová 

Koloběžkový závod 28. 9. K Horní návsi P. Čadil

Louňovický tenisák září u Formánků J. Formánek

Dětská burza 5. 10. U Sv. Huberta B. Lázničková

Běh Voděr.bučinami 5. 10. u hřiště TJ Slávia B. Paleček

Turnaj pétangue 28. 10. plácek O.S. Sportklub O.S. Sportklub

Drakiáda říjen – listopad za hřištěm I. Matys

Lampionový průvod 2. 11. Horní náves D. Kodejšová

Rozsvícení stromu 1. 12. Horní náves J. Řeřák

Mikulášská besídka 7. 12. U Sv. Huberta D. Kodejšová

Vánoční tenisák prosinec Uhříněves J. Formánek

Vánoční zpívání 21. 12. pod Zvoničkou O. Cutych

Vánoční koncert prosinec Mukařovský kostel P. Čadil



9

Vítání občánků

••• ZE ŽIVOTA OBCE •••

V druhé polovině roku pro-
běhla dvě vítání občánků, a to 
21. 9. a 5. 10. 2012, obě na obec-
ním úřadě v Louňovicích.

Přivítali jsme celkem šest 
holčiček a dva chlapečky. 
Zuzanu Kolářovou, Terezu 
Nešverovou, Huberta Šunku, 
Stellu Schwarz, Cyrila Hroma-
se, Rozálii Musilovou, Natálii 
Zábřeskou a Marii Královou, 
děti, které se narodily do Lou-
ňovic od dubna do července 
2012.              

Po mnoha desítkách let jsme 
přivítali i občánka, který se 
narodil přímo v Louňovicích. 
Děti z mateřské školy potěšily 
maminky, tatínky, ale i babičky 
a dědečky svým milým vystou-
pením. Byly to hezké, slavnost-
ní chvíle.

Dana Kodejšová

Lampiónový průvod
Podzimní podvečer, toho dne 3. listopadu, konal 
se u nás v obci lampiónový průvod. I sešlo se na 
150 občanů a občánků s nejrůznějšími světélky, 
lampionky a světelnou výzdobou, aby se prošli 
vesnicí a odhalili místní bludičky, tajemné síly 
a nadpřirozené bytosti. Ten večer byla hustá tma, 
jen měsíc a hvězdičky svítily a průvod světélek 
procházel vesnicí a nacházel různá tajuplná zá-
koutí, která přes den vůbec tajuplně nevypadají.  
Cestu lemovaly svítící halloweenské dýně a aby 
se děti nebály, doprovázeli je jejich rodiče až na 
konec samého putování a to k dubu sv. Václava, 
kde čekal pan starosta a vypouštěl na oblohu lam-
piony štěstí. Každý účastník průvodu dostal za 
odměnu do ruky velikou prskavku a mohl pozo-
rovat, jak lampiony mizejí kdesi v dáli. Tak se zase 

za rok sejdeme znovu a uvidíme, jestli se poštěstí 
a nějaká ta bludička se přece jen objeví.    

 Tereza Kodejšová

�������

�������
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Drakiáda

I k podzimnímu období se váží tradice a dvě z nich 
se pokusili oživit i Louňováci. Pouštění draků a peče-
ní brambor ve žhavém popelu.

Drakiáda, která obsahovala obě činnosti, byla stano-
vena na termín 4. 11. odpoledne.

Letošní drakiáda byla zvláštní tím, že již od vyhlášení 
akce byl kladen důraz na vlastní výrobu draků. Pro-
tože výroba je časově a pro někoho i technicky ná-
ročná, sešlo se pár tatínků v dílně mistra truhlářské-
ho Petra Caithamela a postupně připravilo materiál 
na kostry 30 draků.

Ráno, v den drakiády, byl zapálen oheň u tréninkové-
ho fotbalového hřiště, aby se do odpoledních hodin 
zajistil dostatek popela. Poté se připravil sál v hostin-
ci „U sv. Huberta“ tak, aby si děti mohly pohodlně 
vyrobit své draky. K dispozici byly připravené kostry 
draků, modelářské papíry, provázky, silony na pouš-

tění draků, barvy, krepové papíry atd. Do půl hodiny 
od začátku akce byla připravená dračí torza rozebrá-
na a začalo sestavování funkčních létavců. Děti kres-
lily a lepily, rodiče pomáhali hlavně s provázkovým 
aparátem, který donutí draka létat. 

Za dvě hodiny už děti zkoušely své výtvory poslat 
k obloze a udržet je ve vzduchu. Celé fotbalové hřiště 
se pokrylo dvojicemi, ve kterých většinou rodič dr-
žel draka a potomek utíkal s pouštěcí šňůrou a snažil 
se draka zvednout.

Bylo krásné podzimní odpoledne, ale pro drakiádu 
trochu málo větrno! Jako odměna pro snažící se děti 
byly připraveny pečené brambory a jablka. Spousta 
dětí takto připravené brambory jedla poprvé a věč-
né dotazy: “Kdy už budou další?“ byly důkazem, že 
jim chutnaly a pečení brambor byl dobrý nápad.

Plánek na výrobu draka máme schován na příště 
a tak třeba za rok nashle!                                     Mazlici

Louňovická dětská podzimní burza
Ani na podzim jsme nezapomněli na své příz-
nivce a uspořádali 6.–7. 10. 2012 burzu obleče-
ní a potřeb pro děti. Vzhledem k tomu, že nás 
začalo navštěvovat poměrně dost lidí i z okolí, 
rozhodli jsme se, že budeme nakupujícím k dis-
pozici v sobotu odpoledne a v neděli dopoledne.
Lidí přišlo opravdu požehnaně a prodalo se nejvíce 
zboží v historii pořádání Dětské burzy v Louňovi-
cích. Bohužel, i nyní se našel někdo, kdo „odešel  bez  
placení“. Radost z toho nemáme, ale dokud nás 

tyto ztráty nedostanou do mínusu, chuť do 
pořádání dalších ročníků nám to nevezme.
Takže na jaře této akci opět rády věnujeme pár dnů 
na výběr, třídění, prodej a vracení věcí a následné-
mu úklidu.Chceme poděkovat všem maminkám, 
které darovaly dětské oblečení na charitativní 
účely. Oblečení jsme rozvezli do DD Strančice 
a do Olivovny v Říčanech.     

 Louňovické maminky
 a Rodinný klub Amálka

Mazlik měl první narozeniny
Ano, je tomu již rok, co naše parta zakoupila auto-
bus. Po celý rok jsme se o něj vzorně starali, což je vi-
dět, neboť náš Mazlik opravdu prokoukl. Za tuto péči 
nás vozí na pěkné výlety, které s partou podnikáme 
o víkendech. A protože si to náš Mazlik zasloužil, tak 
jsme odpoledne 17. listopadu oslavili jeho první na-
rozeniny. Příznačně jsme vyrazili do Louňovic pod 

Blaníkem, kde jsme vyšplhali na horu Blaník a na 
rozhlednu. Poté děti sfoukly první svíčku na dortu, 
připili jsme na zdraví Mazlika a pokračovali jsme 
dále Na Marjánku, kde je náš Mazlik už dobře známý 
a společně oslavovali. Těšíme se na další nevšední 
zážitky a přejeme mu další kilometry bez nehod. 
Mazlikovi ZDAR!                                                    Mazlici
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Listopadová hudba na perutích
Po tři listopadové večery se restaurace U Henců změ-
nila v „multikulturní centrum“ Louňovic a přilehlého 
okolí. Po velice dobrých zkušenostech z minulých 
koncertů zde hudební agentura pod vedením Pavla 
Peroutky (proto se také koncerty nazvaly Hudba 
na perutích) uspořádala sérii podzimních koncertů 
z oblasti folku, country a bluegrassu. 

První koncert byl v pátek 2. listopadu, kdy vystoupi-
lo TRIO Jiřího Holoubka. Restauraci (doprodávalo se 
dokonce i několik lístků ke stání) zaplnilo především  
jméno: Jiří Holoubek. Je nám znám nejenom jako 
louňovický rodák, ale také z několikaletého účin-
kování ve Spirituál Kvintetu a pak v Reliéfu, který 
zde již několikrát koncertoval. Jako zkušený zpěvák 
a kytarista si k sobě zhruba před rokem dokázal najít 
další výborné muzikanty: kontrabasistu Pavla Perout-
ku (ten s ním hrál i v Reliéfu) a klavíristu Tomáše 
Stehlíka. Hrají svěží, dynamické a rytmické písně 
především z pera Jirky Holoubka a jak sami uvádějí, 
týkají se mezilidských vztahů, lásky a snů. Všechny 
písničky byly nové, je to vlastně i logické, když TRIO 
bylo založeno před rokem. Jirka, který si také jako 
moderátor celý koncert uváděl, k nim řekl: „Proto-
že je neznáte, tak proto vám je hrajeme“. Přestože 
nebyly známé, zaujaly nás jak melodií tak textem. 
Zaposlouchali jsme se např. do: „Revoluce“, „Abys 
měla co číst“, “Spokojenej“,  „V tichu“ a i do několika 
instrumentálních skladeb, kde vynikala zejména sóla 
pro kontrabas a struny. 

Závěrem lze jednom napsat, že koncert převážně 
s autorským repertoárem, byl velice vydařený a Jirko-
va slova, že se k nám do Louňovic bude ze Srbína rád 
vracet, byla myšlena upřímně! 

16. listopadu, zase v pátek, opět zcela zaplněná re-
staurace přivítala skupinu  Malina Brothers.  Tři bra-
tři: Luboš (banjo, kytara a irské flétny), Pavel (kytary
a autoharfa) a Pepa (housle) mají velice široký hu-
dební záběr. Na české hudební scéně se pohybují 
40 let a to nejen jako členové různých kapel (např. 
Druhá Tráva, Garcia, Cop, Žalman a spol., Spirituál 
Kvintet) a doprovodní hráči – techničtí muzikanti 
–  zpěváků (Pavel Bobek). Při našem koncertě s nimi 
hrál na kontrabas opět Pavel Peroutka. 

Přivítali nás slovy, že jsou rádi v prostředí pro ně 
více než příjemném a hned nám vysvětlili, že tím je 
myšlena podobnost prostředí U Henců s Pekelskou 
hospodou ve stejnojmenném údolí u Náchoda (od-
kud všichni pocházejí), a kde nejenom začínali, ale 
dodnes pravidelně hrají. Koncert se nesl spíše ve 
stylu country, začínalo se písničkami, na kterých 
jsme všichni vyrůstali a známe je, tedy starých tramp-
ských, či od Greenhorns nebo Mirka Jaroše, autora 
Montgomery či Guantanama a dalších hitů.   

Ale i milovníci instrumentálek si při tomto koncer-
tu přišli na své. Při vlastní skladbě „Dračí studna“ 
vynikala všechna sóla, bouřlivým potleskem byla 
odměněna irská lidová „Flowers of Edinburgh“ 

a snad úplně nejvíce nás nadchla virtuózně provede-
ná „Skočná“ z Prodané nevěsty od Bedřicha Smetany. 
Všichni Malinové mají dokončené konzervatorní hu-
dební vzdělání, dlouholetou hudební praxi a zejména 
zapálení a cit pro  hudbu. Jako laický hudební kritik 
si dovolím napsat: všichni předvedli úchvatné výkony 
dotažené do konce. Zkrátka lahoda pro naše uši! 

Posledním listopadovým koncertem (ve čtvrtek 
29. 11.) bylo vystoupení Martina Mikuláše a Reliéfu 
– Bluegrass Jamu.  V programu bylo uvedeno, že se 
jedná o bluegrassový jam session. Takže: jam session 
je hudební činnost, kdy muzikanti hrají (tj. „jamují“) 
podle improvizace, bez předchozí dlouhé přípravy 
a procvičení nebo předem definované aranže. Jsou 
založeny převážně na existujících písních nebo 
skladbách. To znamená, že hudebníci musí mistrně 
ovládat své nástroje a náležitě se hudebně shodnout. 

U nás v Louňovicích se setkali tři muzikanti Jiří 
Holoubek – kytara, Tomáš Dvořák – mandolína 
a Pavel Peroutka – kontrabas (vystupovali spolu v Re-
liéfu). Jako leadra si přizvali Martina Mikuláše – ban-
jo.  Leaderem je při tomto vystupování ten, který pře-
vážně zpívá, udává „schéma“ a ostatní spíše – v tomto 
případě bravurně – doprovázejí. Jirka Holoubek 
uvedl, že spolu veřejně vystupují teprve po druhé 
a dodal, že v tomto stylu se dá hrát pouze s muzikan-
ty, kteří si jeden druhého váží. Byl nám předveden 
(opět dle slov Jirky) ryzí, tradiční a pravověrný blu-
egrass, a protože vznikal v Americe ve 40. letech, tak 
byly písně zpívány anglicky (a některé v „D dur“, jak 
také pronesl Jirka Holoubek). 

Ještě pár slov k Martinovi Mikulášovi, který je známý 
zejména z vystupování v jeho kapele Vabank nebo 
Blue Ground. Tento vynikající zpěvák a banjista má 
také zkušenosti před kamerou jako dětský herec, kdy  
jeho největšími rolemi byl Prdelka ve Zlatých úhořích 
a  Kozelka v seriálu Arabela. Sám se směje, když uvá-
dí, že mu tato jména v rolích zůstávají jako přezdívky.

Celý koncert se nesl ve svěžím a dynamickém rytmu, 
bylo to velice příjemné dvouhodinové  osvěžení. 
A pánové, před Vašimi improvizacemi se hluboce 
skláníme!                                            Bronka Udržalová
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V sobotu 1. 12. 2012 se uskutečnila 
Mikulášská nadílka v hotelu U Sv. 
Huberta. Děti se začaly scházet 
před 17.00 hodinou v lehce mra-
zivém podvečeru v doprovodu 
svých rodičů i prarodičů. Přišlo 
téměř 60 dětí ve věku od 1 roku 
do 11 let. Mikuláš děti vyzpoví-
dal, čert pohrozil peklem a anděl 
rozdával sáčky plné dobrot, ale sa-
mozřejmě jen za hezkou básničku 
či písničku. Jako vždy platilo, čím 
víc je zlobivý, tím víc se bál čerta. 
Za rok na Mikulášské nadílce zase 
nashledanou. 

Dana Kodejšová

Mikulášská nadílka

Mateřská škola
– co všechno se dá stihnout za tři měsíce

Naši nejmenší v Mateřské škole Louňovice žijí úžas-
ným kulturním životem. Kromě svého běžného pro-
gramu, obohaceného o pravidelné kroužky angličti-
ny, aerobiku a keramiky, děti v měsících září a říjen 
malovaly s výtvarnicí na hedvábí, shlédly představení 
„Potrestaná lakota“ divadla Kůzle a příběh „Příhody 
psíka Kubíka“ divadla Krasohled. Absolvovaly hudeb-
ní pořad „Pohádka z písniček“ a besedu s dopravním 
policistou o bezpečném chování dětí v dopravním 
provozu. Vybrané děti zpestřily svým vystoupením 
obě vítání občánků do naší obce.

V listopadu do školky zavítalo Divadlo z pytlíčku 
s pohádkou „Jak na obra“ a na konci měsíce přijel za 
dětmi bubeník Tomáš Marek ze skupiny Lucie s hu-
debním pořadem „Malovánky paní hudby“. 

Co ještě čeká na děti v prosinci? Na začátku měsíce 
Mikulášská besídka, které se mohou zúčastnit i rodi-
če, prarodiče …. A na konci měsíce oslava Vánoc. 

Mateřská škola Louňovice má zavedeny nové webo-
vé stránky: www.ms-lounovice.cz

Marie Boudová
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Co je to„Rodinný klub Amálka“
a na co nám bude?

V některých věcech je naše obec oproti sousedním 
obcím napřed, a přesto nám tu něco chybí. Je to 
místo, kde bychom se mohli setkávat s přáteli, po-
řádat oslavy pro naše ratolesti, jít si zacvičit nebo se 
něco naučit. Místo, kde si bez obav „odložíme“ děti 
a kde nám bude hezky u kávy s přáteli, kde aktivně 
využijeme svůj volný čas a navážeme nová přátelství.
Takové místo najdete na jaře 2013 v prostorách domu 
č.p.163, patřícímu obci Louňovice. Jsme občanské 
sdružení „Rodinný klub Amálka“. V dopoledních hodi-
nách vám pohlídáme děti ve věku 3–6 let a odpoledne 
mohou děti všeho věku navštěvovat kroužky či hernu.
Nezapomeneme ani na dospělé J !

V naší nabídce bude: herna pro děti s rodiči, od-
polední herna s dozorem, výtvarné a pracovní 

činnosti, sborový zpěv, flétna, cvičení pro děti, 
cvičení pro dospělé, angličtina pro děti, angličtina 
pro dospělé, keramika, zálesák – hry v přírodě, 
bezplatná inzerce. Budeme pořádat tvořivé víken-
dy pro dospělé, burzu oblečení a potřeb pro děti.
Nabídneme vám nekuřácké prostředí na dětské 
oslavy, různá společenská setkání a akce. Rády 
bychom v našem klubu pořádaly vzdělávací 
semináře. Doufáme, že si k nám najdete cestu 
a bude se vám v Amálce líbit.

Více info na amalkalounovice@seznam.cz ne-
bo amalkalounovice.webnode.cz
Za RK Amálka Blanka Lázničková a Vendula Mládková

Více info na amalkalounovice@seznam.cz 
nebo amalkalounovice.webnode.cz

Zprávy z knihovny
Rok uplynul jak voda v řece a my dopisujeme po-
slední kapitoly v knize roku 2012. Pojďme společně 
zalistovat jejím obsahem a připomenout si, co se 
nám v tomto roce podařilo a jaká témata nás čekají 
v knize příští – v  roce 2013.
Tento rok prošla knihovna několika příjemnými 
změnami. Zdi byly nově vymalovány, knížkám bylo 
poskytnuto více prostoru v podobě instalace dalších 
polic a v prostorách knihovny začal jednou týdně 
pracovat výtvarný kroužek pro děti.  Začátkem mě-
síce října se pak uskutečnilo setkání s malířem a ilu-
strátorem Adolfem Dudkem. O tom, jaké vystoupení 
bylo, se dočtete v článku na dalších stránkách čtvrt-
letníku, ale již teď mohu říct, že toto vystoupení bude 
patřit k těm, na něž se hned tak nezapomíná.
I tento rok se knihovna snažila svůj knižní fond rozší-
řit a obměnit, aby uspokojila všechny po dobré litera-
tuře prahnoucí čtenáře. O tom že se nám to podařilo, 
svědčí nejenom 1000 knih, které byly přečteny v rám-
ci výpůjčního fondu nových knih z Benešova, ale 
také nárůst počtu pravidelných čtenářů. Letos si svou 
cestičku ke knížce našlo 88 nových čtenářů. Číslo je o 
to radostnější, že zahrnuje i 16 dětí ve věku do 15 let.

A co nás čeká v příštím roce? Zde je přehled toho 
nejdůležitějšího. Změny (den konání) zaznamená 
i výtvarná dílnička pro děti, ve které jsme se setká-
vali každý pátek. Vzhledem k pracovní vytíženosti 
výtvarnice Hanky, byl ke spolupráci přizván učitel 
a malíř Marek Králík. Pokud se osvědčí zkušební 
režim, v němž nyní kroužek je, budou v příštím roce 
výtvarná setkání probíhat následovně: 
Pátek (lichý týden) –  Marek Králík
Sobota (sudý týden) – Hanka Šindelářová
O všem podstatném, co se provozu výtvarného 
kroužku týče, budete informováni pomocí letáčků 
vyvěšených v knihovně a na vývěsce obecního 
úřadu. Uděláme vše pro to, aby děti i nadále mohly 
vytvářet svá umělecká dílka z korálků, papíru, plsti i 
přírodních materiálů.
Závěrem všem čtenářům přeji, ať v novém roce mají 
pevné zdraví, hodně sil a energie na řešení nástrah 
života. Ať je provází láska, přátelství a milí lidé.

Pokud si najdete cestu do knihovny a výtvarné dílnič-
ky, rádi vás uvidíme.    Knihovnice Marie Danielová

 a za výtvarný kroužek Hanka Šindelářová

Návštěva výtvarníka Adolfa Dufka v knihovně
Ve čtvrtek 4. října 2012 se v naší knihovně uskuteč-
nilo dlouho plánované setkání s malířem, a jak sám 
výtvarník říká, „žijícím ilustrátorem“ Adolfem Dud-
kem. Děti, ale i dospělí, si určitě jeho obrázky vybaví, 
když se řeknou názvy knih Halí, belí; Kočka leze dí-
rou nebo Velká kniha pro předškoláka, které vydalo 
nakladatelství Librex. V poslední době najdete jeho 
ilustrace nejen v časopisech např. Sluníčko, ale také 
i na krabičkách dětských porcovaných čajů. O tom, 

že setkání s panem Dudkem bylo nejen zábavné, 
ale také poučné, se v následujících řádcích můžete 
přesvědčit i vy.

V úvodu našeho setkání se pan malíř dětem před-
stavil a vysvětlil jim, co vlastně takový ilustrátor dělá. 
Názorně předvedl, čím vším takový malíř či ilustrátor 
maluje. Není to jen tužka, pastelka či štětec čím se dá 
malovat. Malovat lze také pomocí foukání barev na 
papír nebo myší na obrazovce počítače. 
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Poté dětem názorně ukázal, že 
není třeba se bát začít kreslit, 
malovat. Vždyť vše se skládá ze 
4 základních geometrických tvarů 
– kolečko, čtverec, trojúhelník, ob-
délník. Nejprve děti požádal, aby 
mu vyjmenovaly jednotlivé tvary 
v místnosti (obdélník – okno, dve-
ře; kolečko hodiny, atd.), potom 
si dopředu k tabuli pozval vždy 
jedno dítě a říkal mu tvary, které 
má kreslit. Z těchto tvarů potom 
vznikla kočka, sluníčko, zajíček 
a jiné. Po napsání školních známek 
1, 2, 3, 4, 5 se na tabuli postupně 
objevila hořící svíčka, labuť, sněhu-
lák, motýl a měsíc s kloboukem. To, 
že z jedničky nemusí být jen hořící svíčka, ale i hořící 
kadibudka, ukázal, když do obdélníčku dokreslil 
srdíčko. Prý takto na hru s čísly reagovalo jen jedno 
dítě na jeho předchozím vystoupení.

Nakonec přišly na řadu humorné obrázky s hádanka-
mi, jako například:  Miska a na ní dva kopečky. Co je 
to? Ne, ne, žádná zmrzlina, ani pusa. To je velbloud ve 
vaně. Nebo, obdélník a v něm dvě rovnoběžné čáry 
se skvrnami uprostřed. Nevíte? Je to těžké, já vím. Tak 
já vám to povím. Je to žirafa za oknem. A takových 
povedených obrázkových hádanek nám pan Dudek 
nakreslil spoustu.

Přítomné děti brzy překonaly počáteční ostych 
a aktivně se zapojovaly do připravených her a leg-
rácek. Brzy tak v místnosti vládla příjemná přátelská 
atmosféra naplněná veselým smíchem dětí i dospě-
lých. Pan Dudek veselými nápady jen hýřil a kreslil 
s obdivuhodnou rychlostí, proto se občas stalo, že 
myšlenky byly rychlejší než pusa a vzniknul krásný 
přeřek, který u všech vyvolal ještě větší salvu smí-

chu.  Toto krásné a zároveň poučné vystoupení bylo 
zakončeno originální autogramiádou. Pan Dudek se 
dětem podepisoval na ruce nebo obličej – maloval 
krásného dudka. Přítomné maminky a tatínkové byli 
uklidněni, že tečky nejsou neštovice, ale granule pro 
dudka, aby měl co jíst. To mělo u dětí neuvěřitelný 
úspěch.

Věřím, že se setkání s panem Dudkem všem přítom-
ným (přišlo 20 dětí a 8 dospělých) líbilo a občas si 
na jeho vystoupení vzpomenou. Třeba pro vylepšení 
špatné nálady při špatném počasí, když jim nebude 
zrovna do zpěvu.

Děkuji touto cestou obecnímu úřadu za umožnění 
vystoupení, poskytnutí zasedací místnosti (větší 
prostor) a pomoc při organizaci, jež předcházela 
samotnému vystoupení (ač byla tato akce dopředu 
plánovaná, měli jsme vzhledem k neplánovanému 
posunu termínu na přípravu zázemí pouze 7 dní). 
Všem zúčastněným touto cestou moc děkuji.

Knihovnice Marie Danielová

  SRDEČNÉ BLAHOPŘÁNÍ POSÍLÁME KE KULATINÁM, PŮLKULATINÁM 
        A VŠEM NAROZENINÁM PO 80:

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

LEDEN  2013
*Pavel Zákostelský, Marie Fraňková, Eva Veselá, Jaroslava Susová

ÚNOR 2013
 * Alena Rančáková, Blanka Klokanová, Marie Marešová, Miroslav Pospíšil, Ladislav Veselý

BŘEZEN 2013
 * Libuše Škorpilová, Růžena Valešová, Miloslava Mejsnarová
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   SPORT  Ê
TJ SLAVIA LOUŇOVICE

Vážení sportovní přátelé, 

skončila podzimní část sezóny. Nastává období za-
slouženého odpočinku po náročné sezóně a dobře 
odvedené práci. 

Chtěl bych jménem TJ Slávia Louňovice poděkovat 
všem příznivcům, sponzorům a obecnímu úřadu za 
podporu kopané v Louňovicích.

Při této příležitosti bych Vás všechny rád pozval na 
tradiční Sportovní ples, který se uskuteční 2. února 
2013 od 20 hodin v Music Bar Kravín.

Společně s ukončením sezóny bych rád poděkoval 
všem účastníkům brigády, která se nedávno konala 
na fotbalovém hřišti a v kabinách.  Musím vyzdvih-
nout bratry Tomanovy, kteří zajistili odvoz materiálu, 
pana Hence, který uvařil vynikající gulášek. Díky pat-
ří také obecnímu úřadu za poskytnutí kontejneru.

Závěrem tohoto příspěvku bych rád oznámil zaháje-
ní výběrového řízení na pozici Správce kabin. V pří-
padě zájmu prosíme o zaslání svého strukturované-
ho životopisu na e-mail slavia@lounovice.net.

Předseda Petr Novotný

Druhý rok týmu „A“ v přeboru začal dobře
Říká se, že druhý rok po postupu bývá nejtěžší. My 
jsme ale nespali. Realizační tým v čele s Petrem Šus-
tou neponechal nic náhodě. Posílili jsme ve všech 
řadách. Do brány přišel velezkušený Janocsko, na 
základě tipu p. Šusty seniora o dva úderné hroty 
Nykla s Běhounkem, zálohu vyztužil Brhlík a Beran, 
do obrany jsme zapracovali rekonvalescenta Patri-
ka Císaře, Petra Císaře se zkušenostmi z druhé ligy 
a „cestovatele“ Holuba. 

Všechny posily byly opravdu posilami, a protože 
i kmenoví hráči podávali výborné výkony, šplhali 
jsme tabulkou postupně až ke konečnému vedení 
spolu s ex-třetiligovými Ovčáry. O síle týmu hovoří 
fakt, že až za námi skončily hráčsky nabité Dobři-
chovice. 

Velká změna se udála v myšlení hráčů. Z týmu, který 
to ven jezdil zkusit, se stal postrach domácích. Vyhrá-
li jsme všech osm venkovních zápasů!! 

Úkolem na zimu zůstává vymyslet, jak na to, abychom 
stejně silní byli i doma, aby si diváci v Louňovicích 
častěji zakřičeli „góóól“ a chodili spokojeni s hrou 
i třemi body. Zima je dlouhá, času na vymýšlení je 
dost J. Divákům můžeme slíbit, že v zimě budeme 
tvrdě trénovat a na jaře se těšíme buď v Jílovém, 
Ovčárech nebo až potom v domácím zápase na vi-
děnou.

Fotbalisté přejí všem klidné svátky a vše nejlepší v ro-
ce 2013!!!!                             Trenér A týmu Jiří Hruška

Stručné hodnocení našeho béčka

Druhý rok po postupu do III. třídy nastaly komplika-
ce s nedostatkem hráčů. Mužstvo vedené Zdeňkem 
Mrázkem podávalo nevyrovnané výkony. Na výko-
nech se projevila špatná docházka a skoro žádný tré-
nink. To opravdu nemá s kopanou nic společného 
a podle reakcí hráčů může být ještě hůř. Naštěstí při-
šla pauza a přes zimu bude čas to dát zase nějak do 
pořádku.                                     Předseda Petr Novotný

Stará garda
Garda v dalším ročníku Posázavské ligy obsadila ko-
nečné 4. místo. Po jarních bojích se sestavou přišly 
na podzim velmi dobré výsledky. Bylo to díky nově 
příchozím hráčům, kteří jednoznačně pozvedli naše 
výkony. Už se těšíme na jaro!

Předseda Petr Novotný

Přípravka a žáci
Zase se o něco rozrostla mládežnická základna, která 
v současnosti čítá 12 žáků, 7 hráčů starší přípravky 
(8–11 let) a 25 hráčů mladší přípravky (do 8 let). Co se 
týká výsledků, tak v podzimní části sezóny 2012/2013 
se z větší části povedlo navázat na výsledky minulé 
sezóny. Žáci bohužel doplatili na úzký kádr a časté 
termínové kolize kluků, kteří zároveň hrají hokej. 
I tuto sezónu tak musíme doplňovat pěti a více hráči 
starší přípravky, což jim na jednu stranu pomáhá 
ve fotbalovém rozvoji, na druhou stranu to pak 
často přináší někdy až komické situace, kdy naši 
hráči jsou některým téměř dospělým soupeřům 
„do pasu“. Výsledky podzimních utkání a postavení 
v tabulce vyplývají z těchto fyzických handicapů 
a navzdory sympatické kombinační hře jsou oproti 
očekávání horší. Poslední vítězné utkání proti Klí-
čanům 3:0 ale ukazuje, že v jarní části s „hokejisty“ 
v sestavě by mělo mužstvo postoupit na lepší příčku. 
Starší přípravka v předchozích dvou sezónách ob-
sadila shodně 4. příčku, takže bylo co obhajovat. 
Nejdříve v srpnovém turnaji „Louňovická kopačka“ 
kluci obsadili druhé místo, když velmi ztížili Jiskře 
Hořice obhajobu z roku 2011. V této mistrovské 
sezóně se podařilo zapracovat další mladší hráče 
a naše mužstvo až do posledních dvou kol pro-
cházelo soutěží bez porážky s jedinou remízou 
a okupovalo špici tabulky. V předposledním kole 
jsme v souboji jediných dvou neporažených muž-
stev podlehli Radošovicím a v posledním kole jsme 
v oboustranně vynikajícím utkání navzdory množství 
našich brankových příležitostí těsně podlehli i Říča-
nům 0:1. Po polovině soutěže nám tak patří výborné 
3. místo, i když mohlo to být ještě o chlup lepší J.
V roce 2011 jsme díky přílivu ročníků 2005 a 2006 
museli přípravku rozdělit na starší a mladší a po roce 



tréninků a přípravných zápasů mladší přípravka 
konečně naskočila od podzimu 2012 i do mistrov-
ských utkání. Po pomalejším rozjezdu přišla i tři 
vítězství v řadě a posun tabulkou nahoru až na třetí 
místo. Po remíze s Přišimasy v posledním kole jsme 
sice kvůli horšímu skóre klesli za našeho soupeře 
na čtvrté místo, ale budoucnost vypadá příznivě.
Je na místě poděkovat trenérům Václavu Šťastnému 

(žáci), Michalu Zábojovi (starší přípravka) a Romanu 
Hájkovi (mladší přípravka) za úsilí, které věnují naší 
mládeži, a také rodičům, kteří nám v rámci svých 
možností pomáhají. Ať už to byly brigády na hřišti, 
„služba na praní dresů“ nebo obětování svého vol-
ného času na převážení svých dětí ze zápasů starší 
přípravky na navazující utkání žáků.

Šéftrenér mládeže Jan Paroulek

Státní svátek je pro většinu občanů především dnem 
volna, kdy možná večer u televize zaregistrují slav-
nostní projevy státníků u příležitosti oslav vzniku 
Československé republiky, a možná i to, že u někte-
rých pomníků padlých legionářů zazněly oblíbené 
písně prvního prezidenta T.G. Masaryka.

Je to už 94 let, kdy v agónii hrůz první světové války 
skončilo staré Rakousko. Stát, který vznikl z válek 

proti Turkům dlouho vládl střední Evropě, totiž ne-
ustál krizi identity. Národní myšlenky převládly nad 
myšlenkou císařské monarchie. Už dříve císař vyho-
věl Maďarům a částečně obnovil jejich historickou 
státnost. Čechům to stále jen sliboval, a tak až v roce 
1918 jsme společně se Slováky naplnili Palackého 
proroctví: „Byli jsme před Rakouskem, budeme i po 
něm“.

Sportklub Louňovice pravidelně rok co rok tento 
den pořádá společně s obecním úřadem sportovní 
odpoledne. Letos nám ale počasí nepřálo. Přesto se 
i v zasněžené krajině uskutečnily sportovní akce vě-
nované tomuto podzimnímu. svátku

Uběhlá vzdálenost v Cooperově testu aerobní vytrva-
losti byla výborná (2120 m a 2480 m za 12 minut). 

Turnaj Petangue trojic byl zúžen na jeden zápas. 
V neobyčejně dramatickém utkání podlehla horní 
část obce té dolní 11:13.

I když národní myšlenka už nemá tu sílu jako před 
léty, její důsledky nás provázejí nejenom v den státní-
ho svátku.                                                  Ivan Petružela

28. ŘÍJEN – DEN STÁTNOSTI
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5BV
BESKYDSKÝ VYTRVALOSTNÍ EXTRÉM

V pátek 12. října 2012 se konal 10. ročník závodu 5BV 
ve Smilovicích v Beskydech. Asi se ptáte, co společ-
ného s tím mají Louňovice a o jaký závod jde?

Jedná se o závod,  kde mají závodníci ve dvojicích 
za úkol obejít 5 beskydských vrcholů ve stanoveném 
limitu. Na začátku se dozvídají  první vrchol a pak na 
každém dalším vrchu informaci o následujícím. Ne-
jsou tak schopni předem odhadnout, jak dlouhý zá-
vod bude. Trať je přitom předem stanovena tak, aby 
nebylo možné ji pro běžného smrtelníka překonat. 
Smyslem akce je najít hranice vlastních fyzických 
a psychických možností. Proto se stává pro všechny 
účastníky obrovskou výzvou. No a tato výzva zaujala 
pět Louňováků, kteří se do závodu přihlásili: Petr 
Toman a Honza Mládek, Robert Musil a Ivan Matys, 
Tomáš Minka a Zdeněk Vaculík (Jílové).

Je jasné, že takto extrémní závod není možné ab-
solvovat bez řádné přípravy, a tak od června hoši 

pravidelně jednou za týden vyráželi vždy v podvečer 
na treninkové pochody po okolí Louňovic. Týden co 
týden trénovali s hůlkami, čelovkami a batohy plný-
mi zátěže. Neodradilo je ani horko, déšť, ani vtipné 
narážky kamarádů. Postupně zdokonalovali svou 
výbavu – kupovali nové ,,lepší“ boty, nepromokavé 
bundy, kalhoty, super čelovky, perfektní mapy Bes-
kyd, vitaminové doplňky a v neposlední řadě i léky, 
kdyby bylo nejhůř. 

Nastal den ,,D“ a ve 22 hodin všech 340 dvojic od-
startovalo. První vrchol byl Konečná, vzdálenost cca 
35 km, druhý vrchol byl Kozlena, vzdálenost cca 
6 km, třetí vrchol byl Kozubová, vzdálenost cca 20 km, 
čtvrtý vrchol Muřinkový vrch, vzdálenost cca 12 km 
a pátý vrchol Lysá hora, vzdálenost cca 27 km a odtud 
na základnu do Smilovic cca 20 km. Letošní ročník 
byl opravdu velmi náročný, což potvrzovali někteří 
závodníci, kteří závod v minulých letech bez problé-
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mů dokončili, ale letos závod vzdávali po prvním 
nebo po druhém vrcholu. Louňováci bojovali do 
posledního dechu. Petr Toman a Honza Mládek zdo-
lali 3 vrcholy, Tomáš Minka a Zdeněk Vaculík zdolali 
4 vrcholy, Robert Musil a Ivan Matys zdolali všech 
5 vrcholů. Všichni si sáhli na dno svých sil.

Po návratu domů byli velmi unavení a zařekli se, že 
takový závod ,,už nikdy“! Po měsíci mluví trochu ji-
nak, a tak kdo ví?
Nicméně chlapci, ,,hluboce před vámi smekáme, váš 
výkon byl neuvěřitelný, ale jak vás známe, nikdy ne-
říkejte nikdy...........“        Edita Musilová a Mazlici

BĚH VODĚRADSKÝMI BUČINAMI
15 km – 6. 10. 2012

Rekordní teploty kolem 20  oC a azurová obloha jen 
zvýraznily krásu Voděradských bučin … V běžeckém 
časopise Run známý běžec a kardiochirurg Prof. 
MUDr. Jan Pirk DrSc. prohlásil, že běh Voděradskými 
bučinami patří mezi nejkrásnější běžecké tratě a jen 
lituje, že letos nemohl přijet.             

Na již 7. ročník louňovického běžeckého závodu, 
který se pravidelně pořádá první říjnovou sobotu, se 
i tentokrát dostavil rekordní počet běžců a běžkyň. 
Letos v 5 kategoriích 43 běžců a běžkyň úspěšně 
zvládlo 15km trať a tři muži zaběhli velmi kvalitní 
časy pod hodinu. 

Je potěšitelné, že nejpočetnější byla kategorie mužů 
do 39 let. V ní se mezi zkušenými borci prosadil 
i mladý, teprve patnáctiletý louňovický běžec Matěj 
Štibingr, který doběhl na celkově 5. místě. Matěje  
trénuje louňovický maratónec a trenér žáků TJ Slávia 
Louňovice Michal Záboj. V souboji o první místo byl 
úspěšnější Lukáš Pazdera před Vladimírem Treyba-
lem. Ve veteránských kategoriích zvítězili Pavel Kut-
man a David Jindra.

Potěšila stále větší účast místních borců (6). Zdá se, 
že vedle fotbalistů, cyklistů a tenistů vyrůstá v Louňo-
vicích i parta pravidelně trénujících běžců.  

Po vyhlášení vítězů, v tradičně přátelské atmosféře, 
odměnili běžci organizátory potleskem a slíbili, že 
příští rok zase rádi do Louňovic přijedou.

MUŽI do 39 let

01. Pazdera Lukáš, 86  PSK OLYMP PHA    59:20
02. Treybal Vladimír, 76  Hejvýs I.T.                       59:24
03. Schron Pavel, 91 VSK Brno                     59:50
04. Štibingr Matěj, 97 Louňovice                         1:00:54
05. Miler Pavel, 79 Sokol Kolín                            1:05:38
06. Karbulka Pavel, 73 Progress-cz                     1:06:23
07. Šunka Jan, 76 Louňovice                                1:09:30
08. Král David, 73 Louňovice                              1:09:33
09. Neuwirth Jan, 75 Silvini Tehov                     1:09:36
10. Muzikář Milan, 74  Lysá nad Labem             1:13:05
11. Nechoďdoma Petr, 77 Dobřichov                 1:14:27
12.–13. Klimeš Jiří,76 Konojedy                           1:14:40
12.–13. Heřman Dan, 80 Kolín                             1:14:40
14. Říha Jan, 76 Stříbrná Skalice                          1:16:33
15. Troost Diedenik, 75                                          1:17:01
16. Polívka Petr, 74 SKI Vítkovice                        1:23:02
17. Košťál Luboš, 75 Lhotky                                  1:27:24
18. Zábřeský Eda, 75 Louňovice                         1:34:50
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VETERÁNI  40
01. Kutman Pavel, 64 Struhařov                           1:00:27
02. Rajtr Josef, 65 Hisport team                           1:01:20
03. Skála Ráďa, 69 Český Brod                             1:01:55
04. Matula Martin, 71 Hisport team                    1:03:25
05. Záboj Michal, Louňovice                                1:04:17
06. Plaček Vít, 66 RK STON                                  1:05:24
07. Rudolf Tomáš, 72 Energy team                     1:05:39
08. Boxan Pavel, 70                                                1:07:39
09. Pechar Michal, 67 Makrokoule Pha6            1:09:20
10. Novák Květoslav, 66 Mníšek p/B                  1:11:07
11. Mukařovský Aleš, 72                                        1:11:33
12. Martinka Jiří, 69 GCHOS                                1:22:24

VETERÁNI 50
1. Jindra David, 60  AC Obora Hvězda              1:04:50
2. Jindra Štěpán, 61  SABZO Pha                         1:06:14
3. Vladyka Jan, 58  Hisport team                         1:06:51
4. Bareš Michal, 59  Hisport team                       1:18:00
5. Vosk Miroslav, 56  Louňovice                          1:23:45

ŽENY do 49
1. Punčochařová Dita, Hisport team                  1:12:58
2. Skalinová Kamila, 74  Kostelec n/Čl               1:16:33
3. Karbulková Alice, 72  Progress-cz                   1:22:24

4.–6. Hudečková Eva, 82  Konojedy                   1:38:40
4.–6. Nemečková Michaela,74 TK Pankrác       1:38:40
4.–6. Suchánková Martina, 77 TK Pankrác        1:38:40

ŽENY 50
1. Setínková Zuzana, 57  DKP                               1:19:47
2. Poslední Jarmila, 52                                           1:30:08

Bohumil Paleček

OKÉNKO KRONIKÁŘEK

Z HISTORIE OBCE
§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

ROK 2008
Mýlil by se ten, kdo by si myslel, že po jubilejním 
roce 2007 nastane ve vesnici ticho a klid. Naopak, 
rok 2008 byl zase plný událostí. 

Začátkem roku se ustavila komise pro rozvoj obce, 
která přicházela se zajímavými návrhy na úpravu 
obce a nechala vypracovat v ateliéru Hájek studii, 
řešící dlouhodobou představu o vzhledu obce.  
21. února byla studie prezentována občanům a setka-
la se se značným zájmem, i když ne vždy se souhlas-
ným postojem. Obec si rovněž nechala vypracovat 
projektovou dokumentaci na dům pro seniory, který 
by měl být umístěn na pozemku vedle mateřské ško-
ly na místě domu čp. 59. 

Stále větším problémem se stávala likvidace odpadu. 
Poplatek za likvidaci odpadu byl upraven na platbu 
za popelnici, což pocítili zvláště chataři a jednočlen-
né domácnosti. 

V Louňovičkách na II. hrázi proběhla počátkem červ-
na kolaudace nově rekonstruované křižovatky s hlav-
ní silnicí a autobusové zastávky směr Praha. Bohužel 
hned po instalaci osvětlení křižovatky dvě osvětlo-
vací tělesa někdo ukradl. Úspěšně byla dokončena 
také nová křižovatka ve tvaru písmene „Y“ na sjezdu 
z hlavní silnice do nové zástavby v Louňovičkách  se 
zabudovaným prostorem pro kontejnery na separaci 

odpadu. Jedná se o jedinečný veřejný prostor v nově 
vznikající zástavbě Louňoviček.

Zima 2007–2008 byla neobyčejně teplá a mírná. 
Naplánované bruslení na Louňováku se nekonalo, 
protože se za celou zimu nevytvořil dostatečně pev-
ný led. 

2. února došlo ke druhému setkání Louňovických ro-
dáků a pamětníků. Setkání proběhlo v restauraci „U 
Henců“. V premiéře bylo promítáno DVD o oslavách 
600 let od  první písemné zmínky o existenci obce 
Louňovice. Sešlo se více než 30 hostů. Mezi ně přišel 
i MUDr. Tomáš Klíma z USA, který právě pobýval 
v Česku. Pan MUDr. Klíma před svojí emigrací v roce 
1968 pobýval v Louňovicích a v říjnu 2007 obdržel 
z rukou prezidenta republiky státní vyznamenání 
České republiky. 

Rovněž 2. února pořádala TJ Slávia Louňovice svůj 
tradiční Sportovní ples, letos opět v sále hotelu „U Sv. 
Huberta“.  

15. března proběhl dětský karneval, kterého se zú-
častnilo téměř 80 dětí a 30. dubna o Filipojakubské 
noci, či spíše v podvečer, se konal za fotbalovým 
hřištěm slet čarodějnic. Pro děti pořádala obec, tak 
jako každoročně, celou řadu akcí: malování vajíček 
(22. 3.), koloběžkový závod (26. 4.), cyklistický zá-
vod (24. 5.), chytání ryb v rybníčku u samoobsluhy 
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(31. 5.), dětský den (1. 6.),  dobrodružnou cestu 
po stopách kameníka Ondry (21. 6.), malování na 
návsi (31. 8.), drakiádu (15. 10.), lampiónový průvod 
(29. 11.), mikulášskou besídku (6. 12.) a na závěr 
roku, tentokrát 20. prosince tradiční vánoční zpívání 
pod Zvoničkou.

3. 5. a 4. 10. se uskutečnila  akce „Ukliďme svět“ a 6. 
–7. 6. a 10.–11. 10. humanitární sbírky oblečení a lůž-
kovin pro Diakonii Broumov. 10. května se  konal za 
velkého zájmu občanů v sále hotelu „U Sv. Huberta“  
koncert skupiny Spirituál kvintet. V únoru a květnu 
proběhly dva koncerty hudební skupiny Hudební 
kroužek Fandy Pandy Jirouše v restauraci „U Henců“.

7. června proběhlo 3. setkání přátel cyklistiky a ener-
getiky CEEKL. V únoru, květnu a listopadu proběhlo 
slavnostní vítání celkem 16 nových Louňovických ob-
čánků, narozených na konci roku 2007 a do září 2008.  

V pondělí 5. května se uskutečnil zájezd našich 
občanů do Národního divadla na představení hry 
Ladislava Stroupežnického „Naši furianti“. Před před-
stavením uspořádalo vedení divadla pro občany Lou-
ňovic prohlídku historické budovy včetně podzem-
ních prostor, kde je na čestném místě uložen hlavní 
základní kámen divadla se schránou s písemnostmi, 
který pochází z lomu Kaménka. 

Obec uvolnila část svého pozemku u lesa na I. hrázi 
pro sportovní účely. Obyvatelé Louňoviček založili 
občanské sdružení O.S. Sportklub Louňovice, jehož 
členové si pozemek brigádnicky upravili, zaseli trávu 
a osázeli hranice hřiště stromky. Na hřišti je možné 
hrát fotbal, kriket, softbal, nohejbal i volejbal.

Tíživým problémem obce je nedostatek vody ve 
veřejném vodovodu. Ačkoli se podařilo zajistit další 
zdroje vody na přilehlých lesních pozemcích, nepo-
dařilo se dokončit jednání s Českou zemědělskou 
univerzitou v Praze, které pozemky patří. Kapacita 
dosud využívaných vrtů je již nedostačující, a proto je 
zakázáno používat pitnou vodu z vodovodu k zalévání, 
napouštění bazénů a stavebním účelům. V posledních 
15 letech se počet obyvatel obce zdvojnásobil, ale 
vody bohužel nepřibylo, proto je vodou třeba šetřit. 
Občasný nedostatek vody je řešen dovážením vody 
v cisternách, celkem bylo letos dovezeno 68 cisteren. 

20. září byl Mukařovským farářem panem Bělikem 
slavnostně vysvěcen nový kříž na Louňovickém hřbi-
tově. Kříž je z modřínového dřeva, 3,5 metru vysoký 
a byl pořízen z darů občanů a přátel obce Louňovice. 
Přestože počasí akci nepřálo, sešlo se na 60 občanů. 
Zároveň s postavením kříže proběhly na hřbitově 
i úpravy cest, přemístění a opravy laviček a byla zří-
zena rozptylová loučka.

Naše obec je dobře hodnocena i širší veřejností. 
V krajském kole soutěže „Vesnice roku“ Louňovice 
tentokrát mezi více než 50 přihlášenými vesnicemi 
uspěly a obdržely diplom a uznání za všestranný 
rozvoj obce spojený s prémií 40 tisíc Kč. V celostát-
ní soutěži dopravních projektů „Cesty městy“ byla 
ohodnocena realizace křižovatky „Y“ v Louňovič-
kách a odměněna 20 tisíci Kč. 

Veřejné zasedání proběhlo 16. května a přítomno 
bylo 6 zastupitelů a 53 občanů. Diskuze se zaměřila 
na problematiku plynofikace a stav místních komu-
nikací. Je dokončena 1. etapa plynofikace v Louňo-
vičkách a projednává se realizace 2. a 3. etapy. 

V roce 2008 se konaly volby do zastupitelstva Středo-
českého kraje. V Louňovicích hlasovalo z 577 opráv-
něných voličů 52 %. Ze 300 odevzdaných platných 
hlasů bylo odevzdáno 172 hlasů pro ODS a 59 hlasů 
pro ČSSD, zbylé hlasy pro dalších 11 stran. 

Obec Louňovice se zapojila do projektu „Czech 
POINT“ neboli Českého podacího ověřovacího in-
formačního národního terminálu. Je to projekt pro 
pohodlí občanů, kteří si mohou na obecním úřadě 
během chvíle vyřídit výpisy z katastru nemovitostí, 
výpisy z trestního, obchodního či živnostenského 
rejstříku. 

Do obce se v roce 2008 přistěhovalo 56 občanů, od-
stěhovalo se jich 21 a zemřelo 7. Narodilo se 16 dětí. 
Ke konci roku 2008 bylo v obci Louňovice 770 trvale 
přihlášených  obyvatel. 

Závěr roku byl tradičně zakončen vánočním zpí-
váním koled pod louňovickou Zvoničkou v sobotu 
20. prosince 2008 pod taktovkou Ondřeje Cutycha 
a jeho stále se rozrůstajícího sboru, letos devatenác-
tičlenného.

Z HISTORIE NAŠICH KOSTELŮ

Kostel 
SV. JANA KŘTITELE V TEHOVĚ

§§§§§§§§§§§§§§§§§§

Oficiální název Tehova je Obec Tehov, neboť existu-
je ještě Tehov nedaleko Vlašimi v okrese Benešov 
a najdeme tam také kostel, ovšem to je kostel sv. Pro-
kopa. „Náš“ Tehov se nachází 4 km jihovýchodně od 
Říčan a 26 km od centra Prahy. K 1. 1. 2012 zde žilo 
696 obyvatel. 

První písemná zmínka o Tehově pochází podle 
Emanuela Pocheho z roku 1309. Jméno je odvozeno 
od hradu Tehov, který zde byl založen koncem 12. 
století. Tento hrad měl postavit  na místě pozemku 
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dnešního domu čp. 46 vladyka Teh. Prvním histo-
ricky doloženým majitelem Tehova byl Ota, který 
patrně pocházel z rodu pánů z Říčan. K tehovské-
mu panství tehdy patřilo i 9 poddanských vesnic, 
mezi nimi i Louňovice. Později se majitelé Tehova 
střídali, v dobách husitských patřil Tehov od roku 
1427 i husitskému hejtmanovi Roháči z Dubé, po 
jeho popravě císaři Zikmundovi. Nejdéle byl Tehov 
v držení rodu Smiřických a později Liechtensteinů. 
Až do roku 1919 se Tehov nazýval Velký Tehov. Te-
hovský hrad se nedochoval, už v roce 1547 je uváděn 
jako pustý. Existují jen nepatrné zbytky zdí, dnes ve-
řejnosti nepřístupné. 

Kostel sv. Jana Křtitele byl založen jako kostel far-
ní v raně gotickém slohu asi v polovině 14. století, 
tedy kolem roku 1350.  Prvním knězem zde byl Jan 
(1354–57), dále pak Zdeněk (1357–1368), Mořic Ši-
monův z Počernic (1368–1414), od roku 1415 Šimon 
Svatošův z Oseka.  V roce 1420 dobyli Tehov husité 
a kostel spravovali potom utrakvističtí kněží. Z té 
doby se nedochovaly žádné záznamy. Fara v Tehově 
zanikla během třicetileté války, patrně hned  v r. 1620. 
Po roce 1621 bylo tehovské panství zkonfiskováno. 
Až do roku 1674 měl Tehov vždy svého kněze, od 
tohoto roku se stal kostel kostelem filiálním a je od 
té doby spravován  kněžími z Říčan. Od tohoto roku 
jsou opět známa jména všech tehovských kněží, 
kteří byli zároveň i říčanskými faráři. V roce 1707 
byla erekční listinou Jana Adama Ondřeje knížete 
z Liechtenštejna oddělena říčanská fara s kostelem 
otickým, jažlovickým, kunickým a tehovským od fary 
uhříněvské. V roce 1771 nechala liechtenštejnská 
kněžna Marie Terezie Savojská starý gotický kostelík 
barokně přestavět. V roce 1779 byla postavena ještě 
hranolová věž.     

Jde o jednoduchou jednolodní stavbu obdélníkové-
ho půdorysu. Loď má valenou klenbu, presbytář nec-
kovitou. Chrámovou loď osvětluje 6 oken, tři z každé 
boční strany. Ke kostelu, který stojí ve svahu,  vedou 
schody, okolo kostela se nalézá dodnes využívaný 
hřbitov. Tehovská farnost bývala svého času patrně 
dost movitá, protože z jejích finančních prostředků 
byla postavena v roce 1900 za 52.772 korun věž  
kostela sv. Petra a Pavla v Říčanech. Tehovský kostel 
je ve vlastnictví říčanské farnosti, stejně jako kostel 
v Mukařově. Stavba je chráněna památkovým úřa-
dem, neboť jde o historicky cennou stavbu. Jednou 
měsíčně jsou zde slouženy bohoslužby. 

Celá stavba je dnes značně zchátralá a vyžaduje 
důkladnou rekonstrukci. Střecha je poškozena a do 
stavby zatéká. Zemní vlhkost proniká hluboko do zdi-
va a tím narušuje statiku celé stavby. Padající omítka 
ohrožuje návštěvníky hřbitova. Náklady na opravu 
kostela by činily 4 miliony Kč, které říčanská farnost 
nemá.  V roce 2009 byla vyhlášena veřejná sbírka na 
úhradu udržovacích prací na kostele. 1. 4. 2010 byla 
sbírka  za podpory zastupitelstva obce zahájena, po-
kladnička je mimo jiné i na Obecním úřadě v Tehově. 
Vyhlašovatelem sbírky je Občanské sdružení Tehov, 
jehož aktivními členy jsou převážně v Tehově žijící 
ženy. 

Také letos pořádá Občanské sdružení Tehov dne 
9. prosince 2012 v tehovském kostele adventní kon-
cert duchovní hudby. V úvodu tohoto již 6. benefiční-
ho koncertu vystoupí hudebně nadané děti z Tehova 
a v druhé části vystoupí pěvecký sbor „The Brabers“. 
Dobrovolné vstupné opět poputuje do veřejné sbír-
ky ve prospěch opravy tehovského kostela.  

Božena Homolková

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

Významnou a známou osobností na Říčansku je 
nesporně Josef Lada. Jeho jméno nese zdejší Mik-
roregion Ladův kraj, jehož členem je i naše obec 
Louňovice. 

Josef Lada – malíř, ilustrátor a spisovatel, se narodil 
17. 12. 1887 v rodině ševce v Hrusicích jako nejmladší 
ze čtyř sourozenců. Hned v prvním roce života se 
zranil otcovým ševcovským nářadím a natrvalo osle-
pl na pravé oko. Důsledkem bylo odlišné prostorové 
vnímání, kterým je zdůvodňován plochý charakter 
jeho obrázků. Josef Lada chodil do hrusické školy, 
ale učení ho s výjimkou kreslení a přírodopisu moc 
nebavilo. Ve 14 letech odešel do Prahy, aby se učil 
malířem pokojů a divadelních dekorací. Tento obor 
nedokončil a nakonec se vyučil knihařem–zlatičem.

V kresbě byl samoukem a postupně si vyvinul oso-
bitý styl s typickou silnou linkou a zaoblenými tvary 
postav. V roce 1904 začal navštěvovat kreslířské kurzy 
a nakonec byl na třetí pokus přijat k řádnému studiu 
na uměleckoprůmyslové škole. Žáci této školy však 
nesměli publikovat, předměty ho nebavily a tak po 

půl roce ze školy odešel. Již v 17 letech mu časopis Máj 
otiskuje první čtyři obrázky. Následuje spolupráce 
s dalšími časopisy (včetně publikování vlastních tex-
tů), vychází první knížka s jeho ilustracemi Pohádka 
o Honzíkovi a zlatovlasé Isole. Pravidelně publikuje 
v Humoristických listech, později také ve vídeňském 
satirickém časopise Die Muskete. Později rediguje pří-
lohu deníku České slovo – Kvítko z čertovy zahrádky.
V této době se také seznamuje s Jaroslavem Haškem, 
se kterým dokonce sdílí podnájem v Ditrichově ulici 
až do Haškova odchodu na haličskou frontu v roce 
1915.

V roce 1911 vychází první Ladova autorská kniha 
Moje abeceda. Na další tvorbu má vliv také přátel-
ství s etnografem a pohádkářem Václavem Říhou. 
Soustředí se na ilustrace českých pohádek a říkadel 
(Mahen, Němcová, Erben, Kubín).

 V roce 1923 se Josef Lada po 17leté! známosti oženil 
s Hanou Budějovickou. Mají spolu dvě dcery, z nichž 
mladší Eva zahynula při americkém náletu na Prahu 
14. února 1945. Pro svoji dceru zpracoval návrh po-
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mníku, který je na hrobě Ladovy rodiny na Olšan-
ských hřbitovech dodnes. (Manželka Hana zemřela 
v roce 1951). Od roku 1924 si rodina pronajímá letní 
byt v Hrusicích, kam se pravidelně vrací. Lada se za-
číná věnovat volné tvorbě s motivy života na českém 
venkově. Podobně jako Josef Mánes a Mikoláš Aleš 
vytvořil stylizovaný obraz české vesnice a jejích oby-
vatel. Inspirací mu byly rodné Hrusice. 

Kromě mnoha pohádek a knih pro děti, které sám 
napsal (k nejznámějším patří Kocour Mikeš (1933) 
a O chytré kmotře lišce (1937), ilustroval především 
Osudy dobrého vojáka Švejka za světové války 
(pro Švejka nakreslil 1339 kreseb) a další knihy od 
Jaroslava Haška, dále Tyrolské elegie, Krále Lávru 
a Epigramy od Karla Havlíčka Borovského, Erbenovy 
a Drdovy pohádky a další. Jeho kresby doprovázely 
také verše pro děti od Seiferta či Hrubína, lidovou 
poezii i umělecko–naučné publikace – Svět zvířat, 
Veselý přírodopis. Před druhou světovou válkou 
vycházejí ještě autorské knihy Bubáci a hastrmani 
a Pohádky naruby. Řada nejznámějších obrazů vznik-
la za 2. světové války. Patří sem např. Rvačka v hospo-
dě (1943) a celá řada známých zimních motivů.

Lada byl rovněž autorem výprav, scén a kostýmů 
k divadelním hrám i operám uváděným Národním 
divadlem (m.j. Strakonický dudák 1930). Byl výtvar-
níkem animovaného filmu Čert a Káča i úspěšného 
hraného filmu Hrátky s čertem natočeného v roce 
1956 podle stejnojmenné divadelní hry Jana Drdy 

(ze zdravotních důvodů se však realizací osobně 
neúčastnil). Za zmínku stojí také jeho „angažova-
ná“ tvorba, kdy v prvních poválečných letech  vy-
tvořil plakáty ke sběru kožek, dvouletce či 1. máji.
Lada se stal spolu s Čapkem, Nezvalem a Vančurou 
jedním ze zakladatelů tzv. „moderní české pohádky.“ 
Za své dílo obdržel roku 1947 titul národní umělec. 
Slovo „národní“ je v jeho případě více než na místě. 
Jeho dílo je srozumitelné, laskavé, idealizující i do-
jemné. Pablo Piccaso měl na výstavě českosloven-
ského výtvarného umění v Paříži v okouzlení nad 
obrazy Josefa Lady pronést větu: „Je to muž, který 
zachází s formou stejně svobodně jako já.“

Ladovy idylické zimní motivy se staly neoddělitel-
nou součástí českých Vánoc. Je proto ironií osudu, 
že když měl Josef Lada v prosinci 1957 oslavit své 
70. narozeniny, byla připravována rozsáhlá souborná 
výstava na Slovanském ostrově a snad všechny české 
noviny připravily gratulace a rozhovory s jubilantem, 
vyšly připravené články nakonec o tři dny dříve. Gra-
tulace vystřídalo rozloučení. Josef Lada zemřel tři 
dny před svou sedmdesátkou 14. prosince 1957. Po-
chován je na Olšanských hřbitovech.

Citát z Ladovy Kroniky mého života „Ten kus země 
mezi Hrusicemi a Prahou, nádherný kraj, byl celý 
můj život mým rájem, mou inspirací“

Celý článek najdete na www.laduv-kraj.cz další zají-
mavosti také na www.obec-hrusice.cz 

Zdroj: různé prameny

KAM NA VÝLET
Třistaosmdesátjedničkou do GASKu

§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§

Cesta do Kutné hory je od června letošního roku 
zase trochu jednodušší. Autobusová linka 381 byla 
prodloužena, a tak se z Louňovic do centra města 
dostanete na jedinou jízdenku. Důvodů k návštěvě 
předvánoční a vánoční Kutné Hory najdete více. Ne-
chybí „Kutnohorské vánoční trhy“ (14.–16. prosince 
ve Spolkovém domě), různé koncerty nebo výtvarné 
dílny. A právě na programy pro děti ve výstavních 
prostorách se zaměříme.

Už dva roky sídlí v budově bývalé Jezuitské koleje 
Galerie Středočeského kraje – GASK. Jádrem galerie 
je její stálá expozice „Sbírka 1 2 3“ budovaná od 60. 
let minulého století. Galerie se zaměřuje na výtvarné 
umění 20. a 21. století. Ovšem ne výhradně. Určitě 
jste zaznamenali výstavu „Europa Jagellonica – Umě-
ní a kultura ve střední Evropě za vlády Jagellonců“ 
(minimálně jedna výprava z Louňovic byla přistižena 
na noční komentované prohlídce).

Lektorské centrum galerie připravuje pravidelné vý-
tvarné dílny pro děti, školní skupiny nebo děti v do-
provodu (pra)rodičů. Program a způsob rezervace 
najdete na stránkách GASKu (www.gask.cz)

Pokud se více než o výtvarné umění 
zajímáte o svět techniky a objevů, ur-
čitě vás potěší dvě výstavy fotografií 
„Pohledy do vesmíru z Evropské jižní 
observatoře“ a „Maria Skłodowska-Cu-

rie – Neobyčejná žena“, které v GASKu probíhají až 
do konce roku.

Také zájemcům o starší historii má GASK co na-
bídnout, třeba už tím, že sídlí v barokní budově 
Jezuitské koleje. Ambiciózní plán stavitele Giovanni 
Domenica Orsi sice nebyl dokončen, i tak se v blíz-
kosti chrámu sv. Barbory rozkládá rozsáhlý barokní 
komplex budovaný a upravovaný od 60. let 17. do 
poloviny 18. století. 

Budova zažila také smutnější období devastace a ne-
zájmu. Nejprve, po zrušení jezuitské řádu, sloužila 
jako vojenská kasárna a špitál, později jako sklad. Až 
90. léta 20. století a získání budovy pro účely České-
ho muzea výtvarných umění (dřívější název GASK) 
a následné stavební a restaurátorské práce budově 
navrátily lesk. Nyní pokračují úpravy okolních za-
hrad. 

Z původních tří nárožních věží se dochovaly pouze 
dvě. Vyhlídková věž je přístupná samostatně (od 
dubna do září). Schodiště věže také částečně slouží 
jako prostory pro školní umělecké práce, ale hlavně 
po něm vystoupáte k funkčním zvonům Jezuitské 
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§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§§
MODRÉ DVEŘE

V KOSTELCI NAD ČERNÝMI LESY

Krize – slovo, které se v poslední době usídlilo v našem 
okolí a často ho slýcháváme z rádia, televize, či novin.  
Ale nejenom tam. Nedávno jsem měla možnost na škol-
ním srazu po x-letech potkat staré známé. „Doma je to 
špatný!“,   „Přišel jsem o práci!“, „Zůstala jsem sama!“, 
„Jsem vyčerpaný a procházím nějakou krizí!“,  „Boural 

jsem a pořád to mám před očima!“ …věty těch, kteří 
našli odvahu a sílu, aby promluvili před  nejbližšími ka-
marády o tom, co je trápí. Jak praví staré známé přísloví: 
„Neštěstí nechodí po horách, ale po lidech!“, každý se 
s něčím ve svém životě potýkáme.

Jak se vyrovnat s těmito stavy a jak je překonat? Většinu 
zátěžových situací a životních krizí lidé nepochybně řeší 
a překonávají bez profesionální pomoci. To, zda člověk 
vyhledá nebo nevyhledá odbornou pomoc, závisí neje-
nom na tom, jak je schopen využít vlastní potenciál, či 
zda má k dispozici podporu v okolí, ale také na dostup-
nosti služeb a jejich kvalitě.

Profesionální pomocí, která se snaží pomáhat lidem 
v těžkých chvílích a týká se těch nejobyčejnějších 
věcí všedního života, je krizová intervence. Terapeuti 
a psychologové absolvují zvláštní výcvik, aby dokázali 
pomoci člověku, který se ocitl v náročné životní situaci 
a neví si s ní z nějakého důvodu rady.

Od začátku září je tato pomoc, určená široké veřej-
nosti, registrovanou službou i v našem kraji. Nově 
otevřené terapeutické centrum Modré dveře v Kos-
telci nad Černými lesy nabízí, kromě již zmíněné 

koleje a naskytnou se vám z ní méně známé pohledy 
na chrám sv. Barbory a její boční portál.

A poslední doporučení k návštěvě budovy galerie 
v sobě kombinuje prožitky umělecké a chuťové. Ur-

čitě si zajděte do místní kavárny pro zážitky chuťové 
a prohlédněte si také bývalý refektář (jídelnu) … bo-
hužel už jen pro ty umělecké.                     

Eva Uzlová
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krizové intervence i služby sociálně-aktivizační 
a rehabilitační pro lidi se závažným duševním onemoc-
něním, s onemocněním mentální retardací a pro jejich 
rodiny.

Pokud zavítáte do Kostelce, poznáte rychle, kde se na-
chází. Ve zrekonstruovaných prostorech historického 
domu přímo na náměstí Smiřických č. 39, vás přiláká 
nejdřív kavárna se stejným názvem – Modré dveře. V roli 
personálu zde najdete i klienty terapeutického centra, 
kteří trpí některým psychotickým problémem, či mentál-
ní retardací. V této kavárně si zkouší nácvik pracovních 
dovedností, s cílem získat víc jistoty, nebát se, být aktivní 
a vytvářet si sociální kontakty.

Jedním z hlavních cílů tohoto projektu je také propojit 
dva světy lidí. Na jedné straně zdravých a na druhé stra-
ně hendikepovaných a jejich příbuzných. Pomoci jim 
vstoupit do běžného života prostřednictvím práce v te-
rapeutických dílnách, obsluhy v již zmíněné kavárně se 
zahrádkou, cvičné kuchyňce nebo také formou cvičení 
pozornosti, paměti, plánování a rozhodování.

Modré dveře jsou otevřené také pro ty z vás, kteří bu-
dou chtít poznat jejich svět skrz výrobky, či jiné užit-
kové, ale i umělecké předměty vyrobené v košíkářské, 
keramické, textilní a šperkařské dílně. Tyto výrobky 
bude možné si zakoupit. Zisk z prodeje bude určen k 
podpoře této neziskové činnosti a na nákup potřebné-
ho materiálu.

Pro všechny, kteří by se chtěli podílet na této myš-
lence a podpořit ji finančně, je k dispozici účet číslo 
107-1066130267/0100. Za jakoukoliv částku vám 
budeme velice vděční! Služby – krizová intervence, 
sociální rehabilitace a sociální aktivizace jsou pro 
klienty Modrých dveří poskytované ambulantně 
a bezplatně.

Na internetových stránkách www.modredvere.cz na-
jdete také od září nabídku odpoledních volnočasových 
aktivit, cvičení a kroužků pro děti i dospělé, programy 
pro děti s poruchami učení či psychologického po-
radenství. Přijďte se k nám podívat, rádi vás v našem 
centru přivítáme.

Další informace a přihlášení do programu služeb zís-
káte na telefonu: 321 678 474, 725 830 830, či e-mailu: 
modredvere@modredvere.cz. Znáte-li někoho, komu 
by naše služby mohly být prospěšné, budeme rádi za 
předání uvedených kontaktů.

Za o.s. Modré dveře Stanislava Gondová

V chladných měsících  bychom si měli především 
chránit oslabenou energii a posilovat vnitřní  teplo. 
Základem je vhodná vyvážená strava, dostatek tepla 
a odpočinek.
1. Zaměřte se na povrch těla – nejen na teplé 
oblečení, ale i péči zevnitř. Tělo je na podzim 
a v zimě náchylnější k onemocnění, protože jindy  
expanzivní energie se ukládá k spánku a regeneruje 
se. Z toho důvodu je třeba dostat energii na povrch 
a cíleně vytvářet energetické brnění.
2. Vařte zázvor a vězte, že ty opravdové léčivé účinky 
se nevypaří. Vařený zázvor má lepší zdravotní účin-
ky, než ten  syrový, navzdory tomu, že tento proces 
ničí některé vitamíny. Ideální je  zázvorová voda ze 
sedmi plátků. Bez medu a citrónu!
3. Když jste nemocní, na citrón zapomeňte. Kyselost 
citrónu energii, kterou chceme dostat na povrch, na-
opak vtahuje  dovnitř. Proto po odeznění hlavních 
příznaků nemoci třeba kašleme. Myslíme si, že na nás 
vlezlo zase něco jiného, co bychom měli léčit jinak, 
ale je to stále tatáž nemoc a my jsme ji nezvládli.
4. Dopřávejte si teplé snídaně. Více než na nadměrný 
vitamínový doping bychom se v zimě měli zaměřit 
na vytváření vnitřního tepla. Základem jsou teplé sní-
daně ve formě vývarů a  kaší, během dne pak lehce 
kořeněná jídla.
5. Nezapomínejte na skořici, to že skořice zahřívá, 
je známá věc. Opravdové imuno-stimulační účinky 
nemá ovšem kůra, která se běžně prodává, ale pouze 
větvičky. 
6. Čerstvé ovoce a zeleninu jezte v zimě jen výjimeč-
ně. Opravdu to s těmi vitamíny není tak horké, jak se 
říká. Čerstvé ovoce a  zelenina ochlazují organizmus, 
a to je přesně to, co v zimě nepotřebujeme. Způso-
bují totiž, že se naše cévy dostatečně neprokrvují 
a takto nedávají  průchod imunitě, když potřebuje 
vyrazit do boje.
7. Nepotlačujte pocení. Když se tělo potí, znamená to, 
že se uzdravuje – vytlačuje energii  zanesenou škod-
livinami (bakteriemi či viry) na povrch kůže a odtud 
z organizmu ven. Pokud tento proces potlačíme, aby 
nám nepřekážel v aktivním  životě, koledujeme si 
o nepříjemné následky v podobě vleklých bronchi-
tid nebo rým.
8. Chraňte si celé tělo, nezapomínejte na ruce. Za-
tímco v létě do nás vnikají bakterie a viry přes nos 
a  ústa, v zimě je to kůže. Stačí tedy málo ponožek 
nebo vycházka v mrazu bez rukavic a máme nevíta-
nou návštěvu v podobě chřipky.
9. Zchlaďte svou mysl. V chřipkovém období bychom 
si měli dát pozor na emoční vypětí. To totiž přehřívá 
náš systém, a když do takového terénu vtrhne chlad, 
exploduje nemoc i při sebemenším impulzu mno-
hem silněji.

A na závěr - příliš nepracujte. Dovolte si více odpo-
činku. Na podzim se celá příroda připravuje ke spán-
ku a i my bychom měli v aktivitách polevit. Těžko 
tohle vysvětlíte svému  zaměstnavateli, ale pokud to 
vaše situace aspoň trochu dovolí, odsuňte  náročné 
povinnosti na jaro.

Podle internetu zpracovala Marie Boudová

DESET RAD PROTI CHŘIPCE
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MINULOST  a  SOUČASNOST

STROJE SE MĚNÍ, ALE LIDÉ ZŮSTÁVAJÍ

OBEC LOUŇOVICE POŘÍDILA ZÁNOVNÍ TRAKTOR NA OPRAVY A ÚDRŽBU VODOVODU 
A KANALIZACE A NA BĚŽNOU ÚDRŽBU V OBCI. TECHNICKÝ STAV STARÉHO TRAKTORU, 

ROK VÝROBY 1974, BYL JIŽ NEVYHOVUJÍCÍ.


